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Има сделка между ГЕРБ, ДПС и Радев, който издаде бързо указа за 
освобождаването на Гешев срещу пазарлък с ГЕРБ да не му отнемат 
службите, заяви Корнелия Нинова. 

евРосъюзът
засИлва 
ПРоИзводството
на БоеПРИПасИ

„Ранд коРПоРейшън”
с План за кРах 
на РусИя

Стр. 12

Ало, МВР!

аршрути за трафик на мигранти се 
рекламират в социалните мрежи като 
еднодневни екскурзии или уикенд 
почивки на промоция. При това не 
от вчера. необезпокоявано, под носа 
на МвР, ГДБОП и спецагенции. из-
точниците на ексклузивните клипове 
нито са тайни, нито се крият. От кого 
ли?

“Оградата на границата е създаде-
на за лъвове. Продължаваме да я къ-
саме”, нагло гласи надписът на араб-
ски на достъпните кадри. как вървят 
в иначе строго “охраняваните” мрежи 
такива “реклами”?!

“кюрдски барон” имал офиси в 
центъра на българската столица (!), 
където събирал пари и търгувал с чо-
вешки животи (!!).

Ало, МвР, какво става!?
Да, законът е слаб, а наказанията 

- почти никакви. Затова каналджиите 
нямат страх и са нагли до козирката. 
Мигрантите пък безотговорно щъкат 
и никой не ги съди, че влизат незакон-
но в страната.

в същото време други “барони”, в 
парламента, не си мръдват дори пръ-
ста, когато БсП настоява за по-строги 
санкции за каналджиите. и на пръ-
стите на ръцете се броят заловените и 
ефективно осъдени трафиканти.

Що така? Защото от цялата тази 
история някой печели добре и не тряб-
ва да му се разваля рахатлъкът? или 
е по-лесно да сме част от схемата, от-
колкото да бием глава в стената?

неудобните въпроси все така оста-
ват без отговор.

и се “къса” не само границата, а 
държавата.

М

Ина МИХАЙЛОВА

ФестИвал Пак
съБИРа младИ
талантИ 
в „сФумато”

кнсБ: ИнФлацИята 
намалява, хРанИте 
ПоскъПват

свободна реклама на 
трафик на мигранти се вър-
ти из социалните мрежи, 
установи тв разследване. в 
клиповете, които дори не 
са тайни, се предоставя те-
лефон за превоз, чрез който 
екип на bTV е договорил 
незаконен трафик през бъл-

гарска граница към Герма-
ния. 

езикът в клиповете е 
основно арабски, понякога 
кюрдски. Чува се обаче и 
българска реч, а мъже под-
канват мигранти да излизат 
от бус с търговищка регис-
трация.

на обявения български 
мобилен номер подставено 
лице се е обадило и е успяло 
да разговаря с “кюрдския 
барон” на арабски. въпрос-
ният човек предложил вари-
анти за превоз през сърбия 
и Румъния срещу 5000 евро 
до Германия. Плащането 

трябвало да стане до ден-
два след уговорката в офис 
в софия, а на нелегалните 
мигранти се предоставял 
код, чрез който впослед-
ствие да се преведат парите 
на каналджиите.

Рекламират трафик 
на мигранти

Снимкибта

малко 
учИлИще - 
Голямо 
семейство

вкадъР

Три проби от Черно море взеха експерти от Басейнова дирекция “Черноморски регион” 
и Регионалната лаборатория към Изпълнителната агенция по околна среда след разрушаването 
на язовир “Нова Каховка”. Целта е да се провери има ли замърсяване по българското Черноморие

„Кюрдскибарон”предлаганелегаленпревоз
срещу5000европотелефон,обявенвинтернет
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Свободна реклама на тра-
фик на мигранти се върти из 
социалните мрежи, установи 
тв разследване. в оборотни 
клипове, които дори не са 
тайни, се предоставя телефон 
за превоз, чрез който екип на 
bTV е договорил незаконен 
трафик през българска грани-
ца към Германия. 

Десетки клипове в мрежата 
показват нелегално премина-
ващите мигранти през грани-
ца, а превозвачите се хвалят 
с успеха си. в един от тях се 
показва как мъж прави дупка 
в оградата на турско-българ-
ската ни граница, а надпис на 

арабски върху кадъра гласи: 
“оградата на границата е съз-
дадена за лъвове. Продължа-
ваме да я късаме”.

Езикът в клиповете е основ-
но арабски, понякога кюрдски. 
Чува се обаче и българска реч, 
а мъже подканват мигранти да 
излизат от бус с търговищка 
регистрация.

на обявения български мо-
билен номер подставено лице 
се е обадило и успяло да раз-
говаря с “кюрдския барон” 
на арабски. въпросният човек 
предложил варианти за превоз 
през Сърбия и Румъния срещу 
5000 евро до Германия. Пла-

щането трябвало да стане до 
ден-два след уговорката в офис 
в София, а на нелегалните миг-
ранти се предоставял код, чрез 
който впоследствие да се пре-
ведат парите на каналджийте.

Рекламирания трафик на 
хора коментира проф. вла-
димир Чуков, специалист по 
процесите в Близкия Изток. 
“това са N на брой фирми, 
които се борят за клиентела. 
Предлагат различни видове 
услуги, маршрути, местни 
хора, местни гидове, с които 
работят. винаги съм ги срав-
нявал, както да кажем са туро-
ператорските фирми. те един 

вид казват, елате, вижте, ние 
организираме и помагаме на 
мигранти да влязат незаконно 
през границата. откъде според 
вас идва това спокойствие? 
Големият опит, който са на-
трупали. като офисите, които 
се рекламират вече са според 
мен толкоз много, че ако съ-
ответната реклама вдъхва не-
доверие, някакво напрежение, 
толкова по-малко клиенти в 
кавички биха се обърнали към 
тях”, смята той. Според него с 
нарастване на търсенето и кон-
куренцията идва и смелостта 
на превозвачите да се рекла-
мират. той цитира данни, спо-

ред които около 2015-2016 г. 
каналджийте са въртели 3 ми-
лиарда долара, а в навечерието 
на ковИД-кризата са стигали 
до 15 милиарда долара.

каналджийството у нас се 
наказва със затвор до 5 години 
и глоба от 3000 лв. до 10 000 
лв. Често обаче се стига само 
до условни присъди. МвР 
предлага увеличаване на нака-
занията за незаконен трафик, 
на фона на увеличаващия се 
поток към Европа тази година. 
Само в последните три месеца 
опитите за трафик от турция у 
нас са се увеличили с 40%, со-
чат данни на МвР. 

През изминалото денонощие екипите ни са отработили около 
82 сигнала, свързани с последиците от проливните дъждове. най-
много имаше от враца - 25 сигнала, видин - 26, Монтана - 9 и в 
София-област - 5 сигнала. “Хората основно сигнализират за навод-
нени приземни етажи и мазета”, обяви вчера инсп. Георги Дамянов 
от националния оперативен център на ГД “Пожарна безопасност и 
защита на населението”. “нивата на водните басейни в засегнатите 
райони в Северозападна България, както и в Софийско, се норма-
лизират. Язовир “огоста” се изпуска, а при “клисурица” и “Христо 
Смирненски” се наблюдава спад”, поясни той.

в понеделник в софийското село Голема Раковица река Лопош, 
приток на Лесновска, е отнесла мост, както и дигите. Багер чисти 
коритото на реката и се опитва да укрепи брега. над 100 доброволци 
са се притекли на помощ. „като погледнах от прозореца - тука беше 
море. вода, вода, вода. Слизам долу и няма накъде. С вас може да 
се преборим, ама с водата не може никой“, каза троян Апостолов, 
жител на Гняма бедстващи хора. 

вчера започна евакуация във видинско заради придошлите 
води в коритото на местната река войнишка. осем души са спали 
в кметството на град Дунавци, а цял квартал е под вода. над 60 са 
къщите, които са засегнати от наводненията, много животни също 
са пострадали. Според местен жител причината за наводнението е 
неконтролирано изпускане на язовир. възстановяването на инфра-
структурата от наводненията ще струва милиони левове, заяви вче-
ра премиерът николай Денков. той уточни, че щетите от наводне-
нията се равняват на близо 1 млрд. лева.   

община троян отчита зна-
чителен ръст на инвестицион-
ната активност в региона през 
първите пет месеца на тази 
година. одобрените инвести-
ционни проекти и издадените 
строителни разрешения от на-
чалото на 2023 година са 101, 
при 57 за миналата. Увеличил 
се е и броят на издадените визи 
за проектиране, както и изда-
дените разрешения за изработ-
ване на ПУП, съобщиха от об-
щинската администрация.

основна причина за това 
са въвеждането на мерките по 
изпълнение на приетия преди 
малко повече от година общ 
устройствен план на общи-
на троян. С изпълнението му 
стана възможно да се реализи-

рат по-мащабни и дългосроч-
ни проекти, да се резервират 
територии за изпълнение на 
проекти, с важно значение за 
развитието на общината, както 
и да се планират необходимите 
ресурси за тях. Инвестиционна 
активност се отчита в различни 
икономически сфери и произ-
водства.

община троян ще е ин-
веститор на още четири нови 
обекта - надлез до жп гарата, 
реконструкция на детски пло-
щадки и дома за стари хора в 
село Добродан и укрепване на 
пътя до троянския манастир. 
Чувствително е увеличен и 
броят на разрешените жилищ-
ни сгради на граждани, рекон-
струкции и преустройства.

Членове и симпатизанти на БСП се включи-
ха в поредния “Поход за мир“ в цялата страна. 
Председателят на БАС и член на нС на БСП Ев-
гений Белий отправи послание до всички учас-
тници. “За да може днес светът да се развива и 
да върви напред, хората се нуждаят не само от 
един ден мир, а от 365 дни. в началото на 21 век 
земята отново се тресе от различни  военни кон-
фликти, чиито жертви отново са невинни хора. 
Европа е залята от невиждани до днес терорис-
тически атентати. И в същото време богатите 
държави от Европа, Азия и Америка заделят ог-
ромни суми пари за създаването на нови оръжия 
за масово унищожаване. А тези средства биха 
били напълно достатъчни да се изхрани насе-
лението на света, да се използват в областта на 
здравеопазването, образованието и културата”, 
заяви Белий в словото си.

По думите му днес е особено необходимо 
всички прогресивни хора по света, и особено мла-

дите хора, да се обединят в името на най-голямата 
ценност на човечеството - мирът.  

“опазването на мира е свещен дълг на всич-
ки хора по света. За мира трябва да се бори еже-
дневно всяко човешко същество, за да дадем 
шанс на децата и внуците ни да живеят в един 
толерантен и проспериращ свят. ние им го дъл-
жим”, подчерта Белий.

той призова всички граждани да се присъеди-
нят към подписката за запазване на мира, в която 
БАС и всички български антифашисти се вклю-
чиха, включват се и ще се включват активно и да 
дадем знак, че мирът е в нашите ръце.

“БСП и БАС продължават да се борят срещу 
въвличането на  България във военни действия не 
само в Украйна, но и в която и да е друга държа-
ва по света. Мирът е основна ценност, която ние 
винаги сме отстоявали и ще продължим да отсто-
яваме. никога война! никога повече фашизъм! 
Хора бдете!”, обърна се към българите Белий.

Членове и симпатизанти 
на БСП се включиха в „Поход 
за мир“ в цялата страна

Свободно рекламират трафик 
на мигранти в социалните мрежи
„Кюрдскибарон”предлаганелегаленпревозпрезСърбияиРумъния
доГерманиясрещу5000европотелефон,обявенвинтернет

Получени са над 80 сигнала 
за последици от дъждовете 

Община Троян отчита 
значителен ръст на 
инвестициите за 5 месеца
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Съюзът на съдиите призова ВСС да 
избере друг и.д. главен прокурор

Пленумът на вСС 
трябва да избере друг 
и.д. главен прокурор на 
мястото на борислав Са-
рафов, а след това да се 
разпусне, защото няма 
морал да избере следва-
щия титуляр на мястото 
на иван гешев, призова 
магистрати. 

изборът на Сарафов 
е поредното срамно ре-
шение, тежко уврежда-
що авторитета на съдеб-
ната власт, категорични 
са съдиите. Според тях 
има и съмненията за из-

земване на правомощия 
от Пленума на вСС не 
са опровергани убеди-
телно.

Магистратите при-
помнят позицията си от-
преди месец, че не само 
гешев, но и Сарафов 
трябва да бъде отстранен 
като главни участници в 
разкритите от самите тях 
механизми и случаи на 
оказване на неправомер-
но влияние върху висши 
представители на съдеб-
ната власт, включително 
членове на самия вСС.

“През последния ме-
сец обществото стана 
свидетел на борба на 
групировки и властови 
центрове извън съдебна-
та власт, извършвана с 
инструменти и средства 
на наказателния про-
цес от ръководството на 
прокуратурата”, се казва 
в позицията.

има тежки съмнения 
за интегритета на Сара-
фов предвид изнесени-
те в медиите данни за 
провежданите от него 
дружески срещи в несъ-

ществуващия вече ресто-
рант “осемте джуджета” 
с лица, обявени за из-
дирване от Мвр” пишат 
съдиите. те припомнят 
и че срещу Сарафов има 
две уведомления по ме-
ханизма за разследване 
на главния прокурор.

Съдиите недовол-
стват и срещу заявката 
на Сарафов да съвместя-
ва функциите на главен 
прокурор и директор на 
националното следствие, 
защото това било поред-
ната порочна концен-
трация на властнически 

правомощия.
настояваме за поре-

ден път, след избора на 
вриД главен прокурор, 
незабавно да прекратите 
изпълнението на функ-
циите си като членове 
на вСС, завършва пози-
цията.

НазначаванетонаСарафовепореднотосрамнорешение,
увреждащоавторитетанасъдебнатавласт,категоричнисамагистратите

“коалицията  на имуните-
тите ПП-Дб и гЕрб-СДС из-
вади като първа задача съдеб-
ната реформа. Помогна им 
служебното правителство 
с така наречените иронич-
но от борисов “крумови 
закони” (на името на 
служебния правосъден 
министър крум Зарков). 

Целта беше ограничаване 
правомощията и контрол над 

главния прокурор, одобрение от 
ЕС и транш на парите по ПвУ,  
справедливо правораздаване, в 
което всички са равни пред за-
кона. Сега да видим резултатите 
от тази така наречена съдебна 

реформа. Единият променен закон 
е обжалван пред конституционния 
съд. Другият е върнат с вето в нС. 
изборът на Сарафов ще бъде жален 

пред ваС като нелегитимен. вСС е то-
тално компрометиран като маша на зад-
кулисието. Съдии, адвокати и прокурори 
негодуват. Е, на това съдебна реформа 
ли му казвате?” това заяви лидерът на 
бСП корнелия нинова в ловеч, където 
на срещи с областните съвети на бСП в 
ловеч, габрово и Плевен обсъжда на ак-
туалната политическа обстановка и под-
готовката за местните избори.  

“Печелившите са бойко борисов, 
който се скри зад имунитета от право-
съдие, а сега Сарафов може и да оттегли 
искането. ако е вярна информацията, че 
президентът радев е издал бързо указа 
срещу пазарлък с гЕрб да не му отне-
мат службите, печеливш е и той. а днес 
Сарафов предлага за свой заместник за-
местник-министър на радев”, изтъкна 
нинова.

По нейните думи печели и ДПС, ко-
ито сега създават новия конституционен 

ред. “нещата си идват на мястото. гЕрб, 
ДПС и президентът радев наредиха пъзе-
ла. от него най-печелившо е задкулисе-
то, което се прегрупира и пак управлява. 
губещи са Дб, ПП и лидерите им, които 
се клеха във върховенството на закона. 
те са в ролята на излъганите камилчета. 
интересно ни е как ще погледне Европа 
на тази тотална измама, наречена от ав-
торите и правосъдна реформа”, коменти-
ра още лидерът на бСП.

 “Що се отнася до “бСП за бълга-
рия”,  събитията доказаха, че правилно 
се оттеглихме от разговори с гЕрб. ние 
смокинов лист за задкулисен сговор не 
ставаме”, подчерта нинова. Според нея, 
за жалост, най-губещ е българският на-
род. “Едва ли има и един българин, който 
да вярва, че тази съдебна реформа прави 
всички равни пред закона.Дано този път 
да му е за поука какви хора избира за 
свои водачи”, каза нинова.

Корнелиянинова:

ГЕРБ, ДПС и Радев наредиха пъзела,  
а ПП и ДБ са излъганите камилчета

 

 

 

 

 

 

 

По предложение на Борислав Сарафов Прокурорската колегия на ВСС назначи 
бившия заместник правосъден министър Мария Павлова за зам. - главен проку-
рор. Кодровиците освободиха преди това тримата заместници на Сарафов - 
Красимира Филипова, Десислава Пиронева и Даниела Машева.  
Министърът на правосъдието Атанас Славов ще заведе дело срещу избора на 
Борисалва Салафов за и.д. главен прокурор. Според енго назначението на шефа 
на НСлС не е достатъчно легитимен и останаха съмнения. В четвъртък Славов 
щял да поиска като първа точка Пленумът на ВСС да обсъди дали правилно 
Прокурорската колегия е избрала  Сарафов.  
Според Славов решаваща роля за свалянето на Иван Гешев имало общественото 
влияние. Правосъдният министър е на мнение, че членовете на Прокурорската 
колегия трябва да дадат отговор защо след като са бранили Гешев, сега са го 
предложили за освобождаване.  
Славов съобщи, че в проекта на ПП-Дб за промяна в Конституцията правосъд-
ният министър предлага главният прокурор, защото трябва е ясно кой носи 
отговорност. Той каза, че нямат номинация, освен това имало сериозни предло-
жения да се премахне фигурата на главния прокурор. 

Бивш зам.-министър  
на правосъдието стана  
заместник главен прокурор
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все още няма сериозен 
спад на цените на основните 
стоки и услуги, което нато-
варва допълнително бюдже-
тите на домакинствата. това 
коментира президентът на 
кнСБ Пламен Димитров, 
цитиран от Бнт. “Има нама-
ление на ръста на инфлация-
та, което не означава, че има 
намаление на цените. тя все 
още е двуцифрена, което само 
по себе си генерира наистина 
сериозни допълнителни на-
прежения в бюджета на всяко 
едно домакинство. И затова 
смятам, че ключовият въпрос 
на бюджет 2023 е как ще от-
говори на тези очаквания на 
хората, които поради полити-
ческата криза бяха отлагани 
с месеци и месеци, но вече 
няма накъде”, каза той.

 Димитров коментира, 

че все още не сме видели 
спад на основните стоки и 
услуги.”особено хранителни-
те продължават макар и по-
бавно своя ръст или са задър-
жани на някакви по-високи 
нива. Дори оптимистичното 
звучене за минус 0,1% инфла-
ция за май не успокои никой, 
според мен, защото доматите 
са си пак толкова, колкото са 
стрували преди няколко месе-
ца. И няма как това да доне-
се по-спокойна перспектива 
на фона на това, че доходите 
като че ли позабавиха своя 
ръст. миналата година имаше 
доста по-сериозни компенса-
торни механизми”, коментира 
президентът на кнСБ.

По-рано земеделският 
министър кирил вътев ко-
ментира пред Бтв, че цените 
на храните не могат да бъдат 

свалени със създадения от 
служебния кабинет темати-
чен сайт. Само конкуренци-
ята може да свали цените, 
цените се определят от па-
зара и са въпрос на баланс 
между предлагане и търсене. 
Примерите със зърното са 
“очеизвадни”, коментира ми-
нистърът. По въпроса за въ-

веждането на таван на цени-
те, както това бе направено в 
Хърватия, министърът каза, 
че това са временни мерки, 
които в кризисни ситуации 
могат да са полезни, но те 
не могат да са постоянни и 
дългосрочни. Постоянните 
мерки са тези, които ще на-
правят агрохранителната ве-

рига много по-ефективна, от-
колкото е сега - от български 
производители на суровини 
и български преработватели, 
като целта е на пазара да има 
повече родни продукти, но 
не само плодове и зеленчуци, 
коментира министърът. 

министърът отбеляза, че 
българските производители 
не са организирани по начи-
на, по който са направили 
гръцките, румънските, сръб-
ските, турските, испанските, 
италианските или френските 
им колеги, което им позволя-
ва да бъдат спестени излиш-
ни разходи. крайно време е 
българските производители 
и преработватели да си дадат 
сметка, че се конкурират с 
мощни кооперативи, добави 
вътев.

Обява

ОбЛаСТЕНУПРавИТЕЛНаОбЛаСТГабРОвО
   
Наоснованиечл.44,ал.1отПравилниказаприлаганенаЗаконазадържавнатасобстве-

ностиЗаповед№ДС-02-79от15.06.2023г.наобластнияуправителнаобластГаброво
Обявява

Търгсявнонаддаванезаотдаванеподнаемнаследнияимот–частнадържавнасобственост,а
именно:самостоятеленобектвсградасидентификатор14218.510.492.3.10покадастралнатакартаи
кадастралнитерегистринагр.Габрово,адреснаимота:гр.Габрово,ул.„ЦанкоДюстабанов”№20,вх.Г,
ет.0;площ77,25кв.м,приследнитеусловия:

1.Предназначение–застопанскадейност;
2.Първоначалнамесечнанаемнацена–511,12лв. (петстотиниединадесетлеваидванадесет

стотинки)безДДС.ВърхудостигнататанатърганаемнаценасеначисляваДДС;
3.Стъпказанаддаване–25,56лв.(двадесетипетлеваипетдесетишестстотинки);
4.Срокзаотдаванеподнаем–5(пет)години;
5.Търгътдасепроведена24.07.2023г.от14:00ч.взаседателнатазаланаОбластнаадминистра-

ция–Габрово,пл.„Възраждане”№5,етаж1;
6.Депозитзаучастиевтъргавразмерна51,11лв.(петдесетиединлеваиединадесетстотинки)

дасевнесепосметканаОбластенуправител–ГабровоIBAN:BG09STSA93003305016908,BIC:
STSABGSFпри„БанкаДСК”ЕАД–офисГаброво.

Другитръжниусловия:
1.ТръжнадокументациясеполучаваотЦентъразаадминистративнообслужваненаОбластна

администрация–Габрово,пл.„Възраждане”№5,ет.1,всекиработендендо16:00ч.на21.07.2023г.
включително,срещупредставяненаекземпляротвноскабележказавнесенивползанаОбластенуп-
равител–ГабровопобанковасметкаIBAN:BG84STSA93003110028001,BIC:STSABGSFпри„Банка
ДСК”ЕАД–офисГаброво,илиплатенинамясточрезПОСтерминалноустройство20,00(двадесет)
невъзстановимилевасвключенДДС.

2.Доучастиевтърганямадаседопускаткандидатиснепогасеникъмдататанапровежданена
търгазадълженияпопредходниилидействащидоговории/илиспоразумениясОбластенуправител–
Габрово,съгласносправка,изготвенаотсчетоводствотонаадминистрацията.

Крайниятсрокзаподаваненазаявлениязаучастиевтъргаедо17:00ч.на21.07.2023г.Заявления
сеподаватотучастникилиотупълномощенотнегопредставителличноилипопоща/куриерскаслужба
спрепоръчанописмособратнаразписканаадрес:гр.Габрово,п.к.5300,пл.„Възраждане”№5.

Принепровежданенапървоначалнообявениятъргщебъдепроведенвторитакъвна25.08.2023
г.от14:00ч.присъщитеусловия,катотръжнатадокументациясезакупувадо16:00ч.,азаявленияза
участиевтъргасеподаватдо17:00ч.на24.08.2023г.

ОгледнаимотаможедабъдеизвършваннамястовприсъствиетонаслужителнаОбластнаадми-
нистрация–Габровоследзакупуваненатръжнадокументацияиследпредварителнаписменазаявкапо
образец,подаденавЦентъразаадминистративнообслужваненаОбластнаадминистрация–Габрово.
Заявлениязаизвършваненаогледсеподаватнепо-къснооттриработнидни,предиизтичаненакрай-
ниясрокзаподаваненазаявлениязаучастиезавсекитърг.

С почти 30% по-малко 
са засадените площи с до-
мати на открито до 8 юни 
в сравнение със същия 
период на миналата годи-
на. Значително намаление 
има и при зелето - с 24,9% 
и при картофите, които са 
засадени на 22,5% по-мал-

ко площи. това става ясно 
от оперативен анализ на 
аграрното министерство. 
на този етап засадените 
открити площи с пъпеши, 
пипер и краставици също 
са под миналогодишните. 
на годишна база са по-
вече засадените площи с 

дини и ягоди.
Заради по-малкия 

размер на реколтираните 
площи, както и поради 
продължилото хладно 
време, засега производ-
ството на ягоди, картофи 
и зеле изостава респек-
тивно с 12%, 44% и 58,3% 

спрямо година по-рано. 
общото производство 
на оранжерийни домати 
в страната от началото 
на 2023 г. до момента е с 
5,1% над миналогодиш-
ното, докато при оранже-
рийните краставици е на-
лице намаление с 20,1%.

късният старт на бе-
ритбата при черешите е 
основната причина ко-
личеството на набрани-
те плодове да е с 59,2% 
по-малко спрямо същия 
период на миналата го-
дина. Едва 3,2 хил. тона 
череши са прибрани досе-
га в страната, въпреки че 
градините с този плод се 
увеличават с 3,4%, докато 

при кайсиите има намале-
ние от 7,2% на реколтира-
ните площи. 

Добивът на масло-
дайна роза до момента 
е в размер на 4779 тона, 
което е с 48% под ниво-
то отпреди една година, 
основно в резултат от по-
ниския среден добив от 
декар, според експертите 
от мЗХ.

Чужденци купуват все 
по-малко имоти у нас. все 
още обаче покупката на не-
движими имоти от чужде-
нци надхвърля продажбата 
на такива. Припомняме, че 
последната година руснаци 
масово разпродаваха имо-
тите си в България, отчита-
ха данните на БнБ. Данни-
те на банката показват, че 
за първите четири месеца 
нетният поток от инвес-
тиции на чуждестранни 
лица в недвижими имоти 

е положителен в размер 
на едва 0,03 млн. евро, при 
отрицателен нетен поток 
от 6,4 млн. евро за януари 
- април 2022 г. от данните 
обаче не става ясно от кои 
държави са чужденците, 
които купуват недвижи-
мости у нас.

общо по предварител-
ни данни преките инвес-
тиции в страната за януари 
- април 2023 г., възлизат 
на 1,854 млрд. евро, като 
нарастват със 727,5 млн. 

евро (64,5%) спрямо януа-
ри - април 2022 г. (положи-
телен поток от 1,127 млрд. 
евро. Само през април През 
април 2023 г. потокът е по-
ложителен в размер на 46 
млн. евро, при отрицателен 
поток от 241,4 млн. евро за 
април 2022 г.

най-големите преки 
инвестиции за първите че-
тири месеца на 2023 г. са 
от нидерландия - 543 млн. 
евро, Гърция - 313 млн. 
евро, и Италия - 102 млн. 
евро, а най-големите нет-
ни отрицателни потоци 
- към румъния - 12,5 млн. 
евро, и Украйна - 24,3 млн. 
евро.

Инфлацията намалява, 
храните поскъпват

КНСБ:

Сайтътнаслужебнотоправителство
нямадасмъкнецените,заяви
земеделскиятминистърКирилВътевв

С 28% по-малко домати засадени на открито

Покупката на имоти  
от чужденци замря

Ирландия ще унищожи 200 000 
говеда заради климата

Ирландия обмисля да заколи около 
200 000 говеда през следващите три 
години в опит да постигне целите си 
в областта на климата и борбата с гло-
балното затопляне, съобщи ДПа, позо-
вавайки се на вътрешна бележка на зе-
меделското министерство на страната. 

“Предвиждат се разговори между 
млекопроизводителите и представи-
тели на правителството”, съобщи Пат 
маккормак, президент на Ирландската 

асоциация на доставчиците на млечни 
продукти. той допълни, че ирландско-
то правителство ще трябва да покаже 
ангажимент и да представи бюджет за 
финансиране на тази инициатива. По 
думите на маккормак подобна програ-
ма може да бъде само доброволна.

“Правителството ще предложи на 
фермерите финансово привлекателни 
възможности”, сподели говорителка на 
земеделското министерство.
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Хоратрябват!

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БЕЖАНЦИТЕ, от-
белязва се от 2001 
г. В международ-
ното право бе-
жанците са хора, 
които: се нами-
рат извън своя-
та родна страна 
или страната, 
в която живеят постоянно; имат основателен 
страх от преследване поради своята раса, вероиз-
поведание, национална принадлежност, членство в 
социални или политически групи; не могат или не 
желаят да се възползват от закрилата на тази 
държава, или не искат да се върнат там, заради 
страх от преследване.

1837 г. - КРАЛИЦА ВИКТОРИЯ СЕ ВЪЗКАЧ-
ВА НА БРИТАНСКИЯ ПРЕСТОЛ. Освен крали-
ца на Обединеното 
кралство, тя е първи-
ят монарх, използвал 
титлата императри-
ца на Индия от 1 май 
1876 г. Управлението 
й продължава 63 го-
дини и 7 месеца. През 
1896 г. тя става най-
дълго управлявалата 
жена-монарх в света до октомври 2016, когато 
кралица Елизабет II я надминава. 

1933 г. - УМИРА КЛАРА ЦЕТКИН, ГЕРМАН-
СКА СОЦИАЛИСТКА (РОДЕНА 1857 г.) По време 
на Първата световна 
война Цеткин, заедно 
с Карл Либкнехт, Роза 
Люксембург и други 
влиятелни социали-
сти от Германската 
социалдемократиче-
ска партия, отхвър-
лят политиката на 
партията за съгласие 
с правителството и 
въздържане от стач-
ки по време на войната. Цеткин участва в анти-
военни мероприятия,  организира и международ-
на социалистическа антивоенна конференция на 
жените в Копенхаген през 1915. Неколкократно е 
арестувана.  

1944 г. - РОДЕН Е ИВАН ГРИГОРОВ, БЪЛГАР-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 2013 г.) Завършва ВИТИЗ 
ДКръстьо СарафовУ през 
1971 година със специал-
ност “Актьорско майстор-
ство”. Играе в Драматич-
ния театър във Видин (1971 
- 1973), Драматично-куклен 
театър “Константин Ве-
личков”, Пазарджик (1973 
- 1976), Театър “София” 
(1976 - 1984) и Сатиричен 
театър “Алеко Констан-
тинов” в София (от 1984). 
Оставя незабравими роли 
в култови филми като 
“Спомен за близначката”, “В името на народа”, 
“Нона”, “Като песен” и много други. 

1954 г. - ОФИЦИАЛНО Е ОТВОРЕН ЗА ЕКС-
ПЛОАТАЦИЯ ДУНАВ МОСТ, свързващ България и 
Румъния, открит 
като Мост на 
дружбата, на-
ричан още Мост 
Русе - Гюргево. 
Дължината му е 
2,8 км, минава на 
височина от 30 
метра над водата. Изграден е на 2 нива - за влако-
ве и автомобили. Средната част (с дължина 85 м) 
може да се повдига и да пропуска големи кораби. 
Мостът е един от двата моста над река Дунав по 
границата между България и Румъния, която има 
дължина от около 500 км.
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Абсурдентеатър

  �
Патрик СМИТЬОйС

на протеста в неделя - 
ПоХоД за Мир и СУвЕ-
рЕнитЕт - щеше да ми 
падне шапката. толкова 
много мирни, миролю-
биви, възпитани и слън-
чеви хора не бях виждал 
на едно място - камо ли 
на един протест! Горе-
що препоръчвам хората 
с предразсъдъци следва-
щия път да дойдат и да 
видят за себе си. Шансът 
е 100% да бъдат много 
приятно изненадани.

това е, което аз имах 
да споделя с тези пре-
красни хора на площада 
пред нДк:

ДЪрЖАвАтА ни 
Гори и както вървят не-
щата на жълтите павета, 
най-вероятно ще изго-

ри до основи. но не ни е 
страх. не ни е страх, защо-
то всички знаем, че това 
което виждаме днес, нЕ е 
съдбата на България.

Ако има нещо, кое-
то ни обединява днес на 
този площад е знанието, 
че някой ден България 
ще бъде светъл пример 
за цяла Европа. Усеща-
ме, дълбоко в душата ни, 
че така е писано.

Държавата ни гори от 
жегата на жестокото тър-
кане на чуждите интереси 
в България. това е. нищо 
повече и нищо по-малко. 
това са същите чужде-
нци, които са обследвали 
целия свят по отношение 
на ресурсите и накрая из-
лязоха с една карта. кар-
тата на независимостта. 
карта с всички тези дър-
жави на света, които, при 
затворени граници, са аб-
солютно самодостатъчни. 
Да не ви учудва, че Бъл-
гария е сред малкия брой 
държави, който попада в 
тази категория.

За това е добре да ос-
ъзнаете, че вие сте почти 
единственото племе на 
този свят, което има сво-

бодата да организира по-
добен референдум. вие 
можете, защото всички 
ресурси, за които гово-
рите са вашата собстве-
ност и няма нужда да се 
съобразите с никой друг. 
не ни трябва голям брат, 
нито на запад, нито на 
изток, който да ни посо-
чи кои са ни приятелите 
на този свят и кои са ни 
враговете.

не ни трябва някой да 
ни каже с какво да насе-
ем нашите земи и къде да 
продадем продукцията. 
Също така не ни трябва 
желаещи за земните ни 
богатства срещу жълти 
стотинки или кандида-
ти да ни отрежат горите 
за шперплат и пелети за 
огрев.

Дори не ни трябват 
поръчки за нашата ин-
дустрия, само за да не 
останат работниците без 
работа. не сме длъжни да 
поемаме хамалогията на 
цялата европейската ин-
дустрия, за да могат други 
да приберат голямата до-
бавена стойност. Сами ще 
намерим нови пазари и 
постепенно ще изградим 

широк спектър от наши 
български продукти, бъл-
гарски търговски марки и 
българска интелектуална 
собственост.

Можем. Ще стане. 
така е писано.

Пътят е дълъг, но ре-
ферендумът за сувере-
нитет е прекрасен старт 
на всичко това и чудесна 
инициатива. Сигурен съм, 
че ще съберем 600,000 
подписа. но проблемът 
ви е друг.

в рамките на нов 
граждански договор - и 
този референдум е пър-
ва крачка към такъв - 
България трябва да има 
много стабилно и силно 
ръководство, което да го 
изпълни.

Предстои да се ог-
леждате и да посочи-
те хора за тази работа, 
защото без тях трябва 
следващите 50 години 
всяка пролет да се ви-
дим за нови протести и 
нов опит за референдум. 
Свиквайте с тази идея. 

ХорА трЯБвАт!

Фейсбук,  
със съкращения

  �
Д-р Николай 
МИхАйЛОВ

 

Ако първата стъпка е 
отстраняването на иван 
Гешев, то втората трябва 
да бъде отстраняването на 
Борислав Сарафов. така-
ва е логиката на събития-
та. това представлява ня-
какъв високохудожествен 
абсурдистки театър, а той 
предполага кулминации. 
Една от кулминациите е 
речта на иван Гешев, в 
която той изобразява от 
себе си и мъченик, и три-
умфатор. той е нещо като 
изкупителна жертва, коя-
то тържествува небесно. 

Доколкото неговата ло-
гика включва и съдбовен 
нюанс, нещо като изявле-
ние от високи небеса. 

У представителите 
на елита е изгубен въ-
трешният контрол на 
логическото мислене и 
елементарната порядъч-
ност, защото тези лица 
са се упражнявали дълго 
като професионалисти 
на лъжата и професиона-
листи на практикуваната 
несправедливост. те имат 
дълг да преследват на-
всякъде практикуваната 
несправедливост -  трябва 
да наказват невинните и 
да оправдават виновните. 
в това е перверзията на 
техния занаят. Ако си об-
вързан с тази форма на по-
ведение на собствената си 
магистратска професия, 
във времето получаваш 
самочувствие на човек, 
който перфектно и жерт-
вено изпълнява своя дълг. 
в това е максимума на 
перверзията. наблюдавам 

това и у Гешев, и у Сара-
фов. това се наблюдава 
нюансирано по-различно 
и при водещи политиче-
ски лица. 

ДБ са в капан, сътво-
рен от тях самите, в уси-
лието им да бъдат свръх 
интелигентни и да бъдат 
манипулатори от перфи-
ден тип. те са в положе-
ние да бъдат бламирани 
от собствения си елек-
торат заради гротескови 
компромиси и вътрешни 
противоречия, които ги 
правят нелепи от гледна 
точка на тяхната собстве-
на история. Единственият 
изход е чрез патетичен и 
морално свръхнатоварен 
жест да се измъкнат от си-
туацията като чисти хора 
на каузата - ако Борислав 
Сарафов остане изпълня-
ващ длъжността главен 
прокурор, ще напуснат 
коалицията. 

тези, които управля-
ват в момента, са в ситуа-
ция да не могат легитимно 

и морално да произна-
сят каквато и да е дума, 
защото словесната им 
продукция е заподозряна 
като дълбоко лицемер-
на. Цялата сага и цялото 
безобразно объркване е 
свързано с мобилизаци-
ята на несъвместими по-
литически формирования 
в начинание, което трябва 
да извършат, защото е за-
повядано. те не могат да 
го извършват, защото ня-
мат и капацитет за такова 
титанично лицемерие. За-
това сме зрители на нещо 
като абсурден театър, ко-
ето има малка вероятност 
да постигне целите си. 

Промяната у нас е 
невъзможна, ако не бъде 
възстановен загубеният 
капацитет на българите за 
съпротива, защото суве-
рен означава този, който 
поема собствената си от-
говорност за управление-
то на страната. 

пред БНР
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През тези юнски дъждовни 
дни си спомням с благодар-
ност някогашните си учители 
по български език и литерату-
ра, които ни караха да научим 
наизуст стихотворението на 
Яворов “Градушка”. в него 
си припомням актуалните 
сега „Порой ни мътен влече“. 
Да, при Яворов те са в минало 
време, а при нас е в сегашно 
време – влече. от телевизион-
ните екрани ни втълпяват, че 
проливните валежи и навод-
ненията са нещо свръх нео-
бичайно, че то е следствие от 
глобалното затопляне и без-
хаберие на местните власти, 
на държавата, че е нещастие 
за обикновените пострадали 
българи и т.н. и ни показват 
плачещи възрастни българки 
и нещастни българи. Да, бе-
дата е пристигнала при тези 
хора. те се нуждаят от помощ 
и подкрепа в труден за тях жи-
тейски момент. и добре, че в 
България все още са останали 
и някои добри хора, които им 
помагат в труден момент.

в цялата картина, която ни 
се представя, личи недоброто 
познаване на географията на 

България. това за журнали-
стите е донякъде простено. те 
се учат в училище да пишат 
есета и текстове по всякакви 
теми, без да се основават на 
данни, а използват само лични 
съждения. Но това е 

непростимо  
за новопръкнали  
 се държавници

Поройни валежи в Бъл-
гария е имало, има и ще има. 
това е географска даденост за 
нашата страна. в районите с 
умерен континентален климат 
те са предимно през месеците 
с максимални валежи – май и 
юни. това става при цикло-
нален студен фронт, усилен 
от местните орографски (на 
релефа) влияния и конвектив-
ните движения (издигане във 
височина на нагрят въздух). 
следователно причината е ха-
рактерната за умерения пояс 
обща атмосферна циркулация 
и местните релефни условия. 
тазгодишните юнски интен-
зивни валежи са предимно в 
умереноконтиненталната кли-
матична област на България и 
обхващат най-вече районите 
около Западна и средна стара 
планина – северно и южно от 
нея – Берковица, врачеш, Бо-
тевградско, Етрополе, Димово, 
Боровци и оградните склонове 
на планините край софийско-
то поле. в минали години към 
тях се добавят и средна Запад-
на България, краището и кот-
ловините.

северните склонове на За-
падна и средна стара планина 
са сред най-валежните места в 
България поради доминиращи-

ят от северозапад атмосферен 
пренос и наветреното поло-
жение на северните склонове, 
по които влажните въздушни 
маси се изкачват във височина 
и достигат точката на оросява-
не, образуват се облаци и вали 
обилен дъжд. към влиянието 
на тази огрографска прегра-
да – високата северна част на 
Западна и средна стара пла-
нина се добавят и конвектив-
ните движения, повлияни от 
местните условия. валежите 
във високите части на тези 
две части на стара планина 
са високи – над 1000 mm год. 
сума: х. амбарица 1327 mm, 
х. вежен 1249 mm, Петрохан 
1200 mm, х. Мазалат 1187 mm, 
вр. Мургаш 1176 mm, вр. Бо-
тев 1087 mm и др. (по данни 
от климатичен справочник за 
1931-1985 г., т.е. климатич-
ната норма). Максималните 
денонощни валежи, много 
преди глобалното затопляне 
са характерни за умерено-
континенталната планинско-
котловинна част на България. 
До 1959 г. те при Петрохан 
са 111 mm, Ботевград – 129 
mm, хижа амбарица 156 mm, 
Габрово 130 m, поройните ва-
лежи в долината на р. росица 
през тридесетте години на XX 
век, ихтиман 131 mm и др. в 
извънпланинските райони с 
умерен континентален кли-
мат особено високи са макси-
малните интензивни валежи в 
Цар калоян (разградско) на 7 
август 2007 г. – 291 mm/за 24 
часа, предизвикали огромно 
наводнение.

всичко посочено дотук 
разкрива, че максималните 
интезивни денонощни валежи 
са нещо почти постоянно и би 
трябвало хората и властите в 
ежедневието си да се съобра-
зяват с този валежен риск за 
своето имущество и живот, 
особено, когато са от 30 до 60 
mm денонощна сума на вале-
жите. а рискът произтича от 
вековния стремеж на хората, 
включително и на българите, 
да живеят прекалено близо до 
водата и най-вече до реката. в 
по-голямата част на течението 
на българските реки, най-вече 
в долното и средното течение, 

откъм двата бряга има равна 
площ, наречена от географи-
те заливна речна тераса. там 
най-лесно се изграждат жили-
ща и придружаващи ги по-ле-
ки помощни постройки, често 
пъти на равнището на земната 
повърхност и без здрави осно-
ви и необходимата хидроизо-
лация. При интензивен валеж 
и пълноводие обикновено 
реката залива тази застроена 
речна тераса и нанася своите 
поражения. 

вече три десетилетия бъл-
гарските общини са поставени 
в рискова ситуация. Държа-
вата прибира почти всичките 
им постъпления от данъците 
и ги оставя на минимално фи-
нансиране. тъй наричана ди-
ференциация на бюджетните 
разходи остава само мечта за 
българските общини. кмето-
вете нямат реалните средства 
дори да заплатят почистването 
на речните корита. и малкото 
средства, които имат не им по-
магат, тъй като системата на 
обществените поръчки е така 
направена, че няма поръчка, 
която да не може да бъде ата-
кувана в съда и поради това 
общините не могат да вземат 
бързи адекватни мерки. По-
требни са не обществени по-
ръчки, а собствени общински 
фирми по ремонт, благоустро-
яване и поддържане на тери-
торията им, общински фирми, 
които да не обявяват търгове 
за печалбарите, свързани с 
властта. в същото време ме-
диите подстрекават пострада-

Порой ни мътен влече...
Потребнисанеобщественипоръчки,асобствениобщинскифирми
поремонт,благоустрояванеиподдържанезапревенцияотнаводнения

 

 

 

 

 

Източните квартали на София през 1922 г. са развити в 
по-голямата си част в заливната тераса на владайска река 
– Ючбунар, Баталова воденица, Ташкова ливада, Коньовица. 
на 9 юни 1922 г. след интензивен пороен дъжд владайска 
река прелива и залива тези квартали. Съборени са множество 
стотици къщи и други по-леки стопански постройки. невиж-
дано за времето си наводнение в най-бедните квартали на 
София. Това принуждава властите да коригират течението 
на владайска река, да изградят подпорни стени, да издигнат и 
укрепят нейните брегове.  
През 1957 г. в Плевен след проливен дъжд река Тученица и 
придошлите откъм Гривица води заливат града в централна-
та му част и промишлената зона. По главна улица тече река. 
След оттичането на водата на уличното платно остават 
наноси с мощност от 80 сантиметра. След това градското 
ръководство изгражда специализирана отводнителна система 
и в Кайлъка два микроязовира на р. Тученица, които да поемат 
високите води на реката, както и един микроязовир край Гри-
вица. Изграден е отводнителен канал южно от града, който 
да отводнява южните склонове и събира водите от доловете, 
притоци на р. Тученица. И оттогава до днес няма мащабни 
наводнения в Плевен. Тези два примера показват, че има реше-
ния за предпазване при риск от наводнения след интензивни 
максимални валежни количества за денонощие.

Да се върнем назад  
през годините

лите граждани да обвиняват 
само държавата. Можем да 
чуем само: „няма държава“, 
„държавата я няма“.

Няма как държавата, кон-
центрирала в свои ръце огро-
мната част от данъчните при-
ходи, осигурявани предимно 
от бедните, да не е виновна. 
Нейната вина е допускането 
на безогледната сеч на българ-
ските гори, дори в природни 
и национални паркове и ре-
зервати. известна азбучна ис-
тина, че гората е естествения 
регулатор на повърхностния 
склонов отток – дърветата, 
храстите и тревите пазят поч-
вата от разрушаване и отнася-
не от течащите води в речните 

корита. Гората забавя оттока 
на повърхностно стичащите се 
води.  Горската мафия уни-
щожи огромни горски площи 
в страната за да изнесе дър-
весината и да получи огро-
мна спекулативна печалба, 
за сметка на имуществото, 
здравето и живота на хората, 
страдащи от наводненията. а 
горската мафия се развихря 
под благосклонното око на уп-
равлението на горите, на гор-
ските служители от всякакъв 
ранг и лесничеите, издаващи 
разрешителни за т. н. „отглед-
на сеч“, която е десетократ-
но и стократно по-голяма от 
масовата сеч на дървесина. 
Горските служители са сред 
най-бедната част (по заплата) 
в страната и за да живеят по-
добре (те и техните семейства) 
сключват сделки с дървената 
мафия да не й пречат да уни-
щожава българските гори.

Главната причина за го-
ляма част от щетите след 
проливните максимални де-
нонощни валежи в България е 
политическият порой от поли-
тически некадърници, изпомп-
ващи последните остатъци от 
жизнените сокове на някога 
могъщия български народ, 
вкл. от българските евроат-
лантически кириакстефчовци 
– стипендианти на сорос и 
„америка за България“, от 
представителите на олигархи-
ческите обръчи от фирми.

 Политкомент,  
със съкращения
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Саудитцитеиматвръкавасиикономическикозовесрещуамериканците.
СаудитскаАрабияможеданаврединаСАЩпотриначина:

Първо,СаудитскаАрабиякатонай-голяматапетролнастрана
можесериознодаразклатиидоридаунищожихегемонията
напетродоларите.Заданаправитова,едостатъчнодасеоткаже
отизползванетонаамериканскиядоларвтърговиятаспетрол

Второ,Риядимаощеедноикономическоасо-огромнитеинвестиции,
коитоевложилвамериканскатаикономика.Инвестициите
накралствотовСАЩдостигат800милиардадолара

Трето,саудитцитемогатданавредятнаСъединенитещатичрез
по-теснисъюзисРусия,Китайидругиразвиващисестрани.Риядводи
преговоризаприсъединяванекъмБанкатазаразвитиенаБРИКСкатоновчлен

СкогоСеСъюзяваСаудитСкаарабия:

СъС САЩ 
или С БРиКС?

“Ако те използват в Украй-
на снаряди с обеднен уран, ние 
също си запазваме правото да 
използваме такива муниции. 

няма нищо хубаво в това”, 
отговори руският президент 

на въпрос на военни кореспон-
денти по повод на новината, че 
САЩ ще изпратят муниции с 
обеднен уран за танковете “Ей-
брамс” в Украйна.

Пентагонът призна, че е по-
ръчал производството на такива 
муниции за “Ейбрамс”, които 
се очаква да бъдат изпратени в 
Украйна. Говорител на Белия 
дом обаче отказа да каже дали 
мунициите с обеднен уран са 
за войските на киев. Фейсбук 
маркира информацията като 
“фалшива новина”.

“Wall Street Journal” също 
съобщи, че вашингтон планира 
изпращане на муниции с обед-
нен уран за Украйна. в края на 
април британският зам.-минис-
тър на отбраната Джеймс Хий-
пи призна, че Лондон е доста-
вил хиляди снаряди за дарените 
на киев танкове “Чалънджър 
2”, включително муниции с 
обеднен уран.

САЩ трябва да доведат русия до свръхизтощение, за да я 
разбалансират и след това  унищожат. това е план срещу русия, 
разработен от Rand Corporation, най-влиятелния мозъчен тръст 
в САЩ, финансиран от американската армия. С персонал от хи-
ляди експерти Rand е най-надежден източник за разузнаване и 
политически анализи за лидерите на САЩ и техните съюзници. 
корпорацията за анализи и стратегии дори е наричана мозъчния 
тръст на “дълбоката държава” според анализ на Global Research.

Rand се гордее с това, че е допринесла за разработването 
на дългосрочна стратегия, която позволи на САЩ да спечелят 
Студената война, като принудиха Съветския съюз да изразходва 
икономическите си ресурси в стратегическата конфронтация.

Същият този модел е препоръчан в доклад, публикуван от 
Rand през 2019 г. под името “Свръхизтощение на русия”. Докла-
дът е финансиран от армията на САЩ и всички препоръки в него 
са приложени в пълна степен, включително ролята на Украйна 
в този план.

На стр. 9

Саудитска Арабия запла-
ши САЩ със “сериозни ико-
номически последици”, ако 
американският президент се 
опита да накаже кралството 
за повишаването на цените на 
петрола. това се случи още 
през есента на 2022 г. отто-
гава саудитците продължават 
да правят неща, които Щати-
те силно не харесват, но без-
ропотно търпят своеволията 
на арабите. от какво се стра-
хуват САЩ?

Президентът Джо Байдън 
заплаши Саудитска Арабия 
със сериозни последици зара-
ди решението на оПЕк, за-
едно с русия, да намали про-
изводството на петрол през 

октомври м.г. тогава члено-
вете на картела се договориха 
за най-рязкото от 2020 г. на-
маляване на производството 
с 2 милиона барела дневно. в 
отговор престолонаследникът 
заплаши да промени коренно 
американо-саудитските отно-
шения и да причини значи-
телни икономически щети на 
САЩ, ако те действително 
предприемат такива мерки.

какви икономически козо-
ве имат саудитците в ръкава 
си, за да удържат американ-
ския натиск и да действат са-
мостоятелно, без да се съобра-
зяват със САЩ.

На стр. 9

СекретендокладзаПентагона(2019):

Как да се унищожи 
Русия

владимирПутин:

и ние ще 
използваме 
муниции с 
обеднен уран

Путин отговаря на въпрос на военни кореспонденти 
дали Русия ще използва муниции с обеднен уран

Имат ли  
доставените  
в Украйна американски 
танкове “Ейбрамс”  
снаряди с обеднен уран?
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Абитуриенти посрещат яхта по време на фестивала “Червени платна”, отбелязващ края 
на учебната година в контролирания от Русия град Мариупол на Азовско море. Според местните 
власти градът се връща към нормалния начин на живот

ЕС с нова мярка за 
оръжията на Украйна
Целтаедасезасилипроизводствотонаснарядииексплозиви

Близо 170 души са загинали за 
последните дни в Северна Индия 
заради рекордните летни жеги. 
Местните жители обвиняват 
властите в щатите Утар Прадеш и 
Бихар, че не са се подготвили въпреки 
предупрежденията на метеоролозите

Еврокомисията предла-

га “временна извънредна 
мярка”, според която про-

изводителите на експлози-

ви ще трябва приоритетно 
да предоставят продукти-

те си на компании, които 
произвеждат боеприпаси 
за Украйна. това съобщи 
изданието “Дифенс нюз”, 
позовавайки се на предста-

вителка на Ек.
в началото на май Ев-

ропейската комисия обяви, 
че ще отпусне 1,5 млрд. 
евро за производство на 
боеприпаси за Украйна и 
планира да похарчи още 
500 млн. за разширяване 

производството на снаряди 
в Европа.

Една от инициативите в 
плана е ЕС да играе ролята на 
арбитър и посредник, който 
може да поиска от търговци-

те на експлозиви да засилят 
доставките за компаниите 
за боеприпаси, на които им 
липсват суровини.

временната “спешна 
мярка” в момента минава 
през процес на одобрение в 
ЕС, каза събеседничката. тя 
призна, че инициативата е 
предизвикала недоволството 
на редица държави членки и 
отделни компании, които се 
опасяват от прехвърлянето 

на твърде много правомо-

щия на ЕС като регулатор 
на пазара за боеприпаси. 
Според тях този план ще 
създаде условия за наруша-

ване на търговски тайни или 
разкриване на поверителна 
информация.

Според представителка-

та на Ек компаниите и дър-

жавите няма от какво да се 
притесняват. “комисията 
има дългогодишен опит в 
работата с подобна инфор-

мация в рамките на други 
процедури и има необходи-

мите гаранции”, каза тя.
По-рано Русия изпрати 

нота до страните от нАто 

заради доставките на оръ-

жия за Украйна. Руският 
външен министър Сергей 
Лавров отбеляза, че всеки 
товар, който съдържа оръ-

жия за Украйна, ще стане 
легитимна цел за Русия. 

Полша и Украйна може 
да получат 200 израел-

ски танка Merkava, които 
са стари и снети от бойни 
дежурство. това разкри 
израелският портал Walla. 
Според изданието Израел 
може да започне преговори 
за танковете поради нати-

ска на САЩ, които насто-

яват за военна помощ на 
Украйна.

Сръбският президент Александър вучич заяви, че ди-

алогът с Прищина е станал безсмислен поради продъл-

жаващите провокации, докато Брюксел изисква отстъпки 
единствено от Белград. той обвини лично косовския пре-

миер Албин курти, че с подкрепата на Запада води “хи-

бридна война и терор срещу сърбите”.
Преди посещението на военни части на границата с 

косово вучич обяви, че предвид “най-сложната ситуация 
за последните 24 години”, страната му ще взима решения, 
без да се допитва до други държави, и спира да информи-

ра публично международната общност за стратегическите 
си планове във военния сектор. той увери, че “няма да 
стои безразличен към тези, които искат сърбите да бъдат 
изгонени от Северно косово”.

  �
Таня глУхЧевА, кореспондент в Пекин

китайският президент Си Дзинпин прие държавния секретар 
на САЩ Антъни Блинкен и изрази надежда, че посещението му 
ще допринесе за стабилизирането на отношенията между две-

те страни. това написа в туитър говорителката на китайското 
МвнР Хуа Чунинг. 

САЩ трябва да спрат да раздухват “китайската заплаха”, да 
премахнат незаконните санкции и да престанат произволно да 
се намесват във вътрешните работи, каза на госта ван И, шеф на 
външната комисия в Цк на ккП. Блинкен посочи, че САЩ ще 
продължат да защитават своите интереси и ценности. той пока-

ни колегата си Цин Ган да посети Съединените щати.

Израелското правител-

ство представи план за над 
4500 строежа на еврейски 
заселници на окупирания 
Западен бряг. Финансовият 
министър Бецалел Смотрич 
заяви, че това цели “укреп-

ване на израелската власт 

върху територията”. 
Плановете предизвика-

ха недоволство сред палес-

тинците и международна 
критика. 

Държавният департа-

мент на САЩ заяви, че е 
“дълбоко обезпокоен” от 

този ход, и призова Изра-

ел да изпълнява поетите 
задължения и да се върне 
към диалога, насочен към 
деескалация на близкоиз-

точния конфликт.
Палестинската авто-

номия, която упражнява 

ограничено самоуправле-

ние в части от Западния 
бряг, бойкотира среща на 
Съвместния икономически 
комитет с Израел. Гру-

пировката ХАМАС също 
осъди хода и призова към 
съпротива.

Си Дзинпин прие
дипломат №1 на САЩ

Вучич смята диалога
с Косово за безсмислен

Израел планира завръщане на Западния бряг

Швейцария повишава 
корпоративния данък

Швейцарските гласоподаватели 
подкрепиха с огромно мнозинство 
плановете за въвеждане на глобален 
минимален данък от 15% за мул-
тинационалните корпорации. Така 
страната се присъединява към спо-
разумението на ОИСР за определя-
не на минимална данъчна ставка за 
големите компании.

Предотвратен опит 
за нападение на гей 
парада във Виена

Австрийските служби за сигур-
ност осуетиха заговор за нападение 
на провелия се във виена ежегоден 
гей парад. Арестувани са трима за-
подозрени на 14, 17 и 20 години ав-
стрийски граждани от босненски 
и чеченски произход. При обиските 
в домовете им са намерени саби, 
брадви, газови пистолети, ножове. 

Спасиха 70 мигранти 
в Егейско море

гръцката брегова охрана спа-
си близо 70 мигранти край остров 
лерос в егейско море. Операцията е 
започнала след сигнал за помощ от 
търговски кораб, успял да качи на 
борда си бедстващите.

Белгия ще унищожи 
залежали КОВИД-ваксини

Белгия ще унищожи около 8 
милиона дози от ваксините сре-
щу КОвИД-19 на “Модерна” и 
“Пфайзер”. Те са с изтичащ срок 
на годност или не действат срещу 
новите щамове на вируса. Очаква 
се запасите да бъдат попълнени, 
като се сключат нови договори за 
доставка.

„Таймс”: Беларуски  
опозиционери  
готвят преврат

Според британския вестник 
“Таймс” беларуски опозиционери про-
веждат бойна подготовка в Полша. 
Изданието твърди, че около 200 души 
тренират извършване на преврат 
срещу президента Александър лука-
шенко в лагери край град Познан.

Бангладеш  
кандидатства за БРИКС

Бангладеш е подал заявка за 
членство в БРИКС. Това се случва 
след срещата на премиера на стра-
ната Шейх хасина с президента на 
ЮАР Сирил Рамафоса в Женева. 
Според дипломатически източници 
“кандидатурата е посрещната с 
разбиране”.
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От стр. 7

Първо, Саудитска 
Арабия като най-голяма-
та петролна страна може 
сериозно да разклати и дори 
да унищожи хегемонията на 
петродоларите. За да направи 
това, е достатъчно да се отка-
же от използването на амери-
канския долар в търговията с 
петрол. и рияд вече започна 
да се движи в тази посока, де-
монстрирайки на САЩ своята 
сила. През декември китай 
сключи първия договор със 
Саудитска Арабия за доставка 
на петрол в юани, а не в дола-
ри. китай призовава и другите 
арабски страни да преминат 
към юана.

иронично е, че именно 
Саудитска Арабия през 70-
те години постави целия свят 
на петродолари. тогава сау-
дитците започнаха да продават 
петрола си за американската 
валута в замяна на осигурява-
не от САЩ на безопасността 
на страната им и така създадо-
ха тази

силна връзка между 
петрола и долара

След октомврийската вой-
на в Близкия изток САЩ пре-
живяха петролна криза. реше-
нията за справяне с тази криза 
от 1973 г. имат противоречиви 
последствия. от една страна, 
оПЕк показа силата си. А от 
друга страна, всичко завърши 
с преминаване към система за 
международна търговия, ко-
ято е напълно контролирана 
от американците. и едва сега 
започваме да се отдалечаваме 
от това, процесът на преструк-
туриране е много сложен. 

Сега, ако желае, Саудит-
ска Арабия може да задейства 
обратния процес: първо да 
прехвърли търговията си към 
разплащания в национални ва-
лути, след това да призове чле-

но-
вете на 

оПЕк да след-
ват същия път. 

рияд може лесно 
да стане заразителен 

пример за останалите 
продавачи на петрол.

САЩ престанаха да 
бъдат важен пазар за Саудит-
ска Арабия, сега най-големи-
ят купувач на петрол е китай. 
Дълго време икономиките 
на китай и индия се смята-
ха за изостанали. това обаче 
отдавна не е така. китайски-
ят и индийският пазар - това 
са повече от милиард коли. 
това означава, че обемът на 
търсенето на гориво в тези 
страни надвишава търсенето 
в САЩ, Япония и други за-
едно с тях. какъв е смисълът 
за саудитците да превозват 
петролни продукти на големи 
разстояния до Щатите, когато 
могат напълно да задоволят 
нуждите си от износ чрез мор-
ски доставки през индийския 
океан и южнокитайско море 
с възможност да извършват 
всички разплащания в нацио-

нални валути?
Цялата тази ситуация със 
скъпия петрол силно 

дразни както адми-
нистрацията на 
Байдън, така и 
Федералния ре-
зерв на САЩ, 
тъй като им 
пречи да се бо-
рят с рекорд-

ната инфлация.
Саудитска Арабия  

се нуждае  
от скъп петрол

Провеждайки политика на 
санкции по отношение на ру-
сия, американското ръковод-
ство косвено оказва влияние 
върху всички участници на 
петролния пазар. Последи-
ците от намесата в ценообра-
зуването на петрола се отра-
зяват негативно на страните 
от Близкия изток, тъй като 
техният държавен бюджет е 
90% зависим от приходите от 
суровини. Саудитска Арабия 
се нуждае от цена на петрола 
не по-ниска от 80 долара за ба-
рел, за да изпълни бюджетни-
те си програми.

Второ, Саудитска Арабия 
има още едно икономическо 
асо в ръкава си - това са огро-
мните инвестиции, които е вло-
жила в американската иконо-
мика. Саудитска Арабия може 
да намали доларовите инвести-
ции в американската икономи-
ка и даже да изтегли активите 
си от Америка, започвайки от 
рафинериите и завършвайки с 
банковите си сметки и яхтите в 
пристанищата.

Миналата година саудит-
ският престолонаследник вече 
предупреди, че страната му 
може да намали инвестициите 
в САЩ. Според него инвести-
циите на кралството в амери-
канската икономика достигат 
800 милиарда долара.

Трето, саудитците могат 
да навредят на САЩ и чрез 
по-тесни съюзи с русия, китай 
и други развиващи се страни. 
Саудитска Арабия може да 
разгледа въпроса за присъеди-
няване към БрикС или ШоС, 
или да участва в други проек-
ти, свързани с  

изграждането  
на алтернативна 

финансова система

Беше съобщено например, 
че Саудитска Арабия води 
преговори за присъединяване 
към новата Банка за развитие 
на БрикС като нов член. ос-
новната задача на тази банка 
е да финансира инфраструк-
турни проекти в страните от 
БрикС и други развиващи се 
страни (общо в банката участ-
ват осем държави). През 2021 
г. Бангладеш, Египет, оАЕ и 
Уругвай станаха нови членове 
на банката.

Ако Саудитска Арабия 
предложи на съюза оПЕк+ 
в сътрудничество с БрикС+ 
търговска валута, то САЩ ще 
се сблъскат със силно увели-
чение на цените на бензинос-
танциите. Бензинът в САЩ ще 
зависи от курса на тази търгов-
ска валута и от обема на “ос-
татъците” от суровината след 
доставките за китай и индия.

От стр. 7
 
Анализаторите на Rand признават, 

че русия е развила оръжия за въздушна 
защита и нападение, превъзхождащи 
американските възможности и тези на 
нАто. въпреки това тя може да бъде 
въвлечена в локални конфликти, кои-
то да обезкървят армията й. Rand сочи 
къде може да се случи това:

Сирия не е опция, тъй като освен 
руските части в арабската държава 
действат и сирийското правителство, и 
части на иран. Сирия би била прека-
лено скъп сценарий за САЩ, изискващ 
много високи разходи.

Може да се положат усилия нАто 
да убеди Молдова да се сближи по-
тясно със Запада и да изгони руските 
мироопазващи сили, разположени в 
рускоезичния анклав в страната. това 
би спестило пари на русия, въпреки че 
за Москва ще е унизително оттегляне.

Беларус е единственият истински 
съюзник на русия. Успешното насър-
чаване на смяната на режима и про-
мяната на ориентацията на страната 
на Запад би било истински удар за 
Москва. но перспективите за така на-
речената цветна революция в Минск 
са лоши. А ако такава случайно стане 
неизбежна, кремъл може да се намеси 
военно, за да я предотврати, което пък 
ще разшири русия.

За да се доведе русия до свръхиз-
тощение и унищожението й като про-

тивник, усилията трябва да се насочат 
в следните сектори:

 вътрешният и външният имидж 
на русия по света трябва да пострада. 
русия трябва да бъде подложена на 
икономически санкции, чийто успех 
зависи от това да бъдат приложени 
от възможно най-много държави. тя 
трябва да бъде вкарана в съревнова-
ние в области, в които САЩ могат да я 
конкурират, за да се свръхизтощи ико-
номически и военно.

 най-голямата уязвимост на ру-
сия е тази на нейната икономика по-
ради силната й зависимост от износа 
на петрол и газ. Приходите от този 
износ могат да бъдат намалени чрез 
засилване на санкциите и увеличаване 
на енергийния износ на САЩ. Целта е 
да се задължи Европа да намали вноса 
на руски природен газ и да го замени 
с втечнен природен газ, транспортиран 
по море от други страни, включител-
но да инвестира в повече енергийни 
възобновяеми източници, за да не за-
виси толкова от руския газ.

 Друг начин за дестабилизиране на 
руската икономика в дългосрочен план 
е насърчаването на емиграцията на ква-
лифициран персонал, особено на млади 
руснаци с високо ниво на образование.

 в идеологическия и информаци-
онния сектор би било необходимо да 
се насърчи вътрешната конкуренция и 
в същото време да се подкопае външ-
ния имидж на русия, като се изключи 

от международните форуми и се бой-
котират международните спортни съ-
бития, които организира.

 въоръжаването на Украйна ще 
позволи на САЩ да използват цен-
тралната точка на външната уязвимост 
на русия, но това ще трябва да бъде 
внимателно изчислено, за да се държи 
русия под натиск, без да се подхлъзне 
в голям конфликт.

 във военния сектор САЩ биха 
могли да се радват на големи ползи, 
с ниски разходи и рискове, като уве-
личат броя на сухопътните войски от 

страните от нАто, работещи в анти-
руска посока.

 САЩ могат да се радват на шан-
сове за успех, ако инвестират главно в 
стратегически бомбардировачи и раке-
ти с голям обсег на действие, насочени 
срещу русия.

 напускането на Договора за яд-
рени ракети със среден обсег и разпо-
лагането в Европа на нови ядрени ра-
кети със среден обсег, насочени към 
русия, би довело до големи шансове 
за успех, но би представлявало и го-
лям риск.

СкогоСеСъюзяваСаудитСкаарабия: Със САЩ или...

Как да се унищожи Русия

Добрите стари времена, когато руските и американските генерали  
редовно се срещаха. Началникът на Генералния щаб на руската армия  
Валерий Герасимов с генерал Марк Мили - председател на Обединения  
комитет на началник-щабовете на Въоръжените сили на САЩ
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Предупредихме Киев 
да не взривява „Северен поток”

През юни 2022 г. ЦРУ е предупредило Ук-
райна да не саботира руските тръбопроводи 
“Северен поток”, след като получило сигнал 
от нидерландското разузнаване за предпола-
гаемата подготовка на такъв план.

това се казва в съвместно разследване на 
нидерландските издания NOS и Nieuwsuur 
и германските издания Zeit и ARD. Журна-
листите твърдят, че нидерландското военно 
разузнаване е прихванало план за саботаж 
(източникът на плана не е уточнен), за който 
се твърди, че е ръководен от главнокоманд-

ващия на въоръжените сили на Украйна ге-
нерал валерий Залужни.

Саботажът е трябвало да бъде извършен 
от “малък екип водолази”, които да заложат 
експлозиви от яхта веднага след ученията на 
нАто в Балтийско море на 17 юни. Планът 
бе публикуван в “The Washington Post” без 
конкретни подробности.

нидерландското разузнаване съобщава 
информацията на ЦРУ, което от своя стра-
на се свързва с Украйна през юни 2022 г. и 
я предупреждава да не извършва саботажа. 
нидерландската спецслужба предоставила 
информацията и на германските си колеги.

Източници, участващи в разследването, 
отбелязват, че все още няма сигурност кой 
стои зад взривяването на “Северен поток” и 
разглеждат  няколко версии, включително 
намесата на Украйна.

„Леопард” в Украйна 
има проблеми 

в хода на опитите за контра-
настъпление в Запорожка област 
някои танкисти от въоръжени-
те сили на Украйна имитират 
повреди на техниката, за да не 
воюват, съобщи “Der Spiegel” в 
статията “Хората, които вли-
зат в битка с “Леопард-2”.

Зареждащият снаряди с псев-
доним “Гудзик” призна пред из-

данието, че бойците прибягват 
до различни трикове, за да из-
бегнат битките. Според тях ако 
руски снаряд удари кулата на 
танка, “тогава екипажът ще се 
превърне в купчина пепел”. 

Украинските танкисти разка-
заха също, че в първите дни на 
контранастъплението три танка 
“Леопард-2” са се взривили от 
мини и отбелязаха, че на руска 
страна не воюват новаци...

Продължават тежките про вокации 
и незачитането на македонците в Ал-
бания от страна на български емисари. 
Представители на македонското мал-
цинство в Албания няколко пъти досе-
га предупреждават за противоречиви 
действия на българското посолство в 
тирана и на български държавни ин-
ституции, както и на частни български 
асоциации и фондации. Споменатите 
дейности имат за цел да покажат съ-
ществуването на българско малцин-
ство в Република Албания, въпреки че 
това противоречи на всички данни от 
преброявания на населението от създа-
ването на албанската държава.

По-рано македонското дружество 
“Илинден”-тирана посочи, че във все-
ки изборен цикъл българските поли-

тици засилват отровната реторика по 
отношение на Македония, а 

асимилацията и 
българизацията на 

македонците 

се използват като печеливша карта. на-
последък такова предупреждение от-
прави васил Стерьовски - председател 
на Македонския алианс за европейска 
интеграция, според когото се разгръща 
нова агресивна кампания за асимила-
ция на македонците в Мала Преспа.

Именно след едно такова преду-
преждение Милена Селими - предста-
вителка на българското малцинство в 
правителствения комитет за национал-
ните малцинства на Албания, по време 
на престоя си в населената с македонци 
област Мало Бърдо, обяви във Фейс-
бук, че се е срещнала “с представите-
ли на българското малцинство в този 

регион”. тя поясни, че заедно с нея са 
били директорът на Агенцията за бъл-
гарите в чужбина Райна Манджукова, 
посланикът на Република България в 
Албания Ивайло киров, председателят 
на дружеството “Българите в Албания” 
Гезим курти, администраторът на об-
ласт острени Луан Миештри и пред-
ставители на община Булкиза.

Няма българско  
малцинство в Албания

Допълнителни данни показват, че 
броят на българите в Република Ал-
бания е минимален и това е особено 
очевидно от официалната информация 
на Централната избирателна комисия 
на България, според която за участие в 
изборите в Албания са се регистрирали 
176 души, шестима от които в българ-
ското посолство.

наличните списъци за всеки град 

Българите в Албания 
са... македонци
Скопскиятофициозпубликувабруталенфалшификат,изданиетоегневно
наСофиязарадигрижитейзабългарскотомалцинствовАлбания

Тази публикация на вестник “Нова Македония” е фалшификат, загърбващ 
дори признатото от албанската държава българско малцинство. Българите в 
Албания са над 60 000 души. На 12 октомври 2017 г. те са признати за малцин-
ство от албанския парламент. В момента там действат три български учебни 
заведения - неделно училище “Христо Ботев” в Тирана, както и две училища в 
Корча и Билища.

Българската общност в Албания е религиозно многообразна. В Преспа пре-
обладават православните християни, в Голо Бърдо тя е предимно смесена - мю-
сюлманска и православни християни, докато в района на Гора преобладават 
мюсюлманите. За всички албански българи, независимо от тяхната религия, ос-
новният им приоритет е изучаването на българския език.

В Мала Преспа, Голо Бърдо и Кукуш македонистката пропаганда работи аг-
ресивно от години и България трябва да направи много повече за своето малцин-
ство в тези райони. 

ДУМА

в Албания показват, че има етнически 
албанци, регистрирани да гласуват на 
последните избори в България. Според 
вестник “Илинден” има и македонци, 
гласували от околността на корча, 
общо 46 души, но те от десетилетия 
са финансирани от българските вла-
сти, които се опитват да ги убедят, че 
са българи. Сред македонците от об-
ластите Голо Бърдо и Гора няма нито 
един регистриран за гласуване, а съ-
щото може да се види и в столицата 
тирана. 

В Преспа живеят  
македонци с македонски език 

и идентичност

Съществуването на македонци в 
Република Албания постоянно се по-
твърждава от албанските власти. в този 
дух беше и изказването на албанския 
министър на отбраната нико Пелеши 
в село туминец. Според него в Прес-
па живеят македонци, които говорят 
македонски език и имат македонска 
идентичност, култура и традиции.

това потвърждава и Пале колефски, 
кмет на община Пусец, който комен-
тира твърдението, че в Мала Преспа е 
разпространена инструкция за гласува-
не на местните избори на български и 
албански език, вместо на македонски и 
албански. “такава инструкция по вре-
ме на кампанията за местните избори 
в Мала Преспа не е имало. Истината е, 
че в Мала Преспа живеят македонци. 
Аз съм македонец...” - каза колефски.

Д.Ст.

Разрушени от руски обстрел 
немски танк “Леопард-2” и 
американски бронетранспортьор 
“Брадли”. Снимката  
е направена от руски дрон

ЦРУ:
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Малко то училище е като 
голямо семейство, в което и 
радостите и тревогите се спо-

делят, казва дългогодишната 
директорка на оУ “Св. паисий 
Хилендарски” в село Роза, об-

щина “тунджа”, Мария коста-

динова. Длъжността й я прави 
глава на голямата фамилия от 
64 ученици и техните родители 
от вече 23 години. в малко на-

селено място, където всички се 
познават и общуват всекиднев-

но, и семействата на децата 
също са неизменна част голе-

мия колектив. 
Училището в селото, което 

носи толкова красиво име, е 
средищно от 2008 г. за децата 
от три основни населени мес-

та, разположени по посока към 
периферията на общината. С. 
Роза е само на 10 километра от 
областния град Ямбол, което е 
плюс за работещите там роди-

тели, но е минус за запазване-

то на учебното заведение, тъй 
като много хора предпочитат 
децата им да учат в близкия 
голям град. Учителите обаче 
не спират да изтъкват пре-

димството на спокойствието 
в малобройния клас, където 
личното внимание към всеки е 
предпоставка за качеството на 
подготовката. те вярват, че в 
такава среда учениците са мно-

го по-спокойни и имат възмож-

ности за взаимно опознаване, 
приемане на различията, из-

граждане на успешни екипи за 
работа и приятелства. Според 
ръководството в такива учили-

ща нивата на агресия са изклю-

чително ниски, даже липсват, а 
учителския състав познава въз-

питаниците си, семействата им 
и техните тревоги и стремежи. 
така се работи с родителската 
общност непринудено и все 
по-успешно, смятат препода-

вателите. 
всеотдайният колектив 

вярва, че обучава и възпитава 
успешни ученици, които да мо-

гат да развиват потенциала си, 
които знаят, че всеки труд във 
всяка област е важен и ценен. 
преподавателите не спират да 
учат децата, че  всяка дейност 
ще бъде по-достижима, по-лес-

на и ще носи по-голяма стой-

ност, ако е изпълнявана със 
знание и умение, които се при-

добиват именно в училището. 
За да запази голямото учи-

лищно семейство в услови-

ята на делегирани бюджети 
и демографски срив, екипът 
посещава домове на ученици 
дори в по-далечни общности и 
търси начини за допълнително 
финансиране. “вече втора го-

дина сме изправени пред липса 
на бюджети и на малките учи-

лища ни се налага да работим 
в демотивираща несигурност. 
Липсата на възможност за дъл-

госрочно планиране противо-

речи на цялостната концепция 
за образованието”, заявява Ма-

рия костадинова. независимо 
от броя на учениците дирек-

торката е категорична, че всяко 
уважаващо себе си училище би 
искало да отговаря на най-ви-

соките съвременни стандарти 
и да бъде желан избор на роди-

телите. Затова са необходими 
учители специалисти по всич-

ки учебни предмети и съвре-

менни условия за преподаване, 
за изследователски дейности, 
за развитие на таланти, но така 
също и за отдих.

“нека не се срамуваме да 
говорим за пари, когато от тях 
зависи образованието на деца-

та ни, което пък е най-големият 
залог за бъдещето на страната 
ни. Училище с малък брой уче-

ници днес има и малък брой 
персонал, а задачите свързани 
с осигуряването на всички дей-

ности, включително админи-

стративни, социални, битови, 
здравословни, охранителни - 
физически и на лични данни, 
и др., освен финанси изисква 
и човешки ресурс. Законите 
и подзаконовите нормативни 
актове важат с еднаква сила за 
училища с 20 и с 1220 ученици 
и съответстващия на това пер-

сонал”, коментира още дирек-

торката. 
Затова екипът й не спира да 

работи по проекти за възмож-

ност за осигуряване на раз-

лични дейности в подкрепа на 
обучението и възпитанието. в 
училището предстои изграж-

дането на СтеМ  простран-

ства, в които учениците ще из-

ползват всички възможности 
на съвременните технологии, 
за да учат и да се развиват в 
най-доброта възможна образо-

вателна среда. 
тук обаче се появява нов 

проблем, свързан с базата. 
Сградата на училището е стро-

ена през далечната 1930 г., за-

вършена е през 1933 г. и не е 
много голяма. За да се отгово-

ри на представата и концепци-

ята за СтеМ среда, се изисква 
сериозна трансформация на 
помещенията, което няма да е 
лесна работа. в същото време 
учителите остават натоварени 
с разнородни дейности - как-

то образователни, така и въз-

питателни и социални. те оч-

акват повече съдействие и от 
останалите институции иили 
разчитат на училищата да се 
даде повече свобода, за да се 

справят сами. един от вариан-

тите, които предлага те, е да се 
създадат длъжности със съот-

ветните правомощия, които да 
облекчат работата на учителя и 
да му дадат възможност да се 
концентрира върху преподава-

телската дейност. 
Друга “странична” дейност 

за учителите си остава комуни-

кацията с родителите. те често 
са пасивни, незаинтересовани 
или изобщо липсват, а децата 
се отглеждат от близки и род-

нини в отсъствието на най-ва-

жните хора в живота им. тогава 
преподавателите влизат в ро-

лята на родители - насърчават 
децата да участват в различни 
училищни дейности, в конкур-

си и състезания, мотивират ги 
за допълнителна работа.

“проявите на агресия и неу-

важение, липсата на мотивация 
за учене не са с български па-

тент. имало ги е и ще има там, 
където властва несигурност, 
безнаказаност и липса на ав-

торитети. Защо обществото ни 
отказва да приеме, че е настъ-

пил моментът да потърсим от-

говорност и от семейството?”, 
пита Мария костадинова. Спо-

ред нея  лошите прояви мога да 
се превърнат в рядка екзотика 
след широкомащабна дискусия 
за бъдещето на децата, за това 
какво искаме за тях и за цената, 
която сме готови да платим.

въпреки трудната си про-

фесия и отговорната длъжност 
директорката определя себе 
си като романтик. Смята, че и 
в трудни условия проблемите 
могат да се решат с помощ от 
приятел. в работата й я моти-

вира това, че малката общност, 
в която всички се познават, 
проблемите се решават заедно. 
“Село Роза е мястото, където 
може да се довериш на хората 
и те да се доверят, изградената 
близост и възможността да ви-

диш израстването и успехите 
на своите първи ученици, ко-

ито на свой ред ти поверяват 
най-свидното - децата си - това 
е, което ми дава сила”, обоб-

щава директорката. тя искрено 
вярва, че ако искаме следващи-

те поколения българи да са гор-

ди и успешни, а България да е 
желаната страна за живеене, то 
днес и сега има спешни задачи 
за решаване и учителите са го-

тови да говорят открито и да 
работят. “Звучи клиширано, но 
клишетата не са ли най-често 
повтаряните истини?”, завърш-

ва Мария костадинова. 

КакОУ„Св.ПаисийХилендарски”
вселоРоза,община„Тунджа”
себориспредизвикателствата
вобразованието

Малко училище - 
голямо семейство
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„София филм фест”  
гостува в Годеч

“София филм фест” в Годеч” 
- специално издание на “Арт фест/
София филм фест” и Община Годеч, 
кани жителите и гостите на града 
на #КИНО в две поредни вечери - 21 и  
22 юни, началният час на прожекци-
ите е 21 ч., мястото е площад “Сво-
бода” в центъра на града, а входът е 
с в о б о д е н . 
Ф е с т и в а -
лът ще пред-
стави на  
21 юни един 
от най-ус-
пешните български филми в послед-
ните години - “Сестра”, втория пъл-
нометражен филм на режисьорката 
Светла Цоцоркова. Главната роля е 
поверена на Моника Найденова - от-
критие на Светла Цоцоркова от пър-
вия й филм “Жажда”. В останалите 
роли са Светлана Янчева, Асен Бла-
течки, Елена Замяркова, Валентин 
Ганев, Иван Савов и Александър Бе-
нев. Сценарият е на Светослав Овча-
ров и Светла Цоцоркова, които са и 
продуценти на лентата. Творци от 
екипа на филма ще се срещнат с пуб-
ликата в Годеч и ще го представят 
преди прожекцията. На 22 юни ще 
бъде прожектиран филмът на Вим 
Вендерс “Потапяне”, който откри  
65-ия филмов фестивал в Сан Се-
бастиан. Любовната история от-
вежда зрителя в напълно различните 
светове на двамата главни герои - Да-
ниел Флиндърс и Джеймс Мор (в роли-
те са Алисия Викандер и Джеймс Ма-
кавой). “СФФ в Годеч” се реализира 
с подкрепата на веригата киносалони 
“Europa Cinemas” и е част от проек-
та “Операция Кино на път”, подкре-
пен от НФ “Култура”.

След няколко го-
дини прекъсване, 
поради тежката пан-
демична ситуация, 
“Малък сезон 2023” е 
напът - ще се проведе 
на живо от 24 юни до 
3 юли. Мотото на това 
издание е “войната и 
мирът”, научи ДуМа 
от организаторите. 
Първият спектакъл - 
“времеобичане”, по 
текстове на Георги 
Господинов на режи-
сьорката василена 
радева започва в 18 ч. 
в събота.

т а з г о д и ш н о т о 
издание на “Малък 
сезон” ще се върне 
към лабораторния 
принцип на работа, 
залегнал в 34-годиш 

ната стратегия “Сфу-
мато”: ателиета, де-
бати и дискусии по 
наболелите социални, 
човешки и творчески 
проблеми днес, експе-
риментални предста-
вления, режисьорски 
и актьорски дебюти, 
презентации на твор-
чески идеи в процес.

участват широка 
аудитория млади и 
правещи хора, водени 
от изявени и утвърдени 
международно извест-
ни експерти и артисти 
като Жан-Пиер тибо-
да - легендарен френ-
ски театрален критик и 
журналист, театрален 
колумнист на вестник 
“либерасион” от 1978 
до 2006 г., артистичен 

консултант на фести-
вала “Пасажи” в нанси 
и Мец в продължение 
на десетилетие; проф. 
ивайло Дичев - кул-
туролог и публицист; 
Явор Гърдев - театра-
лен и кинорежисьор; 
Павел Гатилов - укра-
ински театрален режи-
сьор; корхан Башаран 
- турски хореограф и 
танцьор, и др.

“Малък сезон” 
е ежегоден фести-
вал за най-младите 
от всички изкуства, 
който вече трето де-
сетилетие всяко лято 
отваря врати за ори-
гинални творчески 
акции, създадени от 
млади хора с идеи, 
приведени в дейст-
вие - въпреки всичко, 
отбелязват организа-
торите. въпреки кри-
зите, конюнктурите 
на пазара, цензурата 
на пийпълметриите, 
лошо скриваното пре-
зрение на силните на 
деня към мястото на 
артиста в общество-
то и към артистизма 
като другата истина 
за човека в нашия 

прекалено прагма-
тичен свят. Днес, 
повече от всякога, 
да правиш култура 
означава да си насре-
щен; да водиш бит-
ка за смисъл срещу 
инерциите, липсата 
на хоризонт, демони-
те на страха, ожесто-
чението, агресията и 
омразата. културата 
като духовна опози-
ция. Заговор в името 
на доброто.

Събитията на 
“Малък сезон 2023” 
са 34 на брой и ще се 
състоят във всички 
зали на театъра и в 
пространствата пред 
и около него. в сър-
цевината на “Малък 
сезон 2023” е артис-
тичното действие 
по преосмисляне на 
мястото на култу-
рата в контекста на 
тревожната световна 
ситуация като дей-
ност с особено ценна 
добавена стойност за 
човека на ХХI век.

“Малък сезон” 
е единствен сред 
сродните фестивали, 
който предоставя ус-
ловия всички заяве-
ни проекти да бъдат 
показани и селек-
ционира събития за 
Големия сезон на тр 
“Сфумато” по време 
на фестивала - рядък 
и труден жест към 

спонтанната креатив-
ност. работещ модел 
за насърчаване и под-
крепа на най-младите. 
Ще бъдат номинира-
ни до пет събития с 
възможност за включ-
ване в програмата на 
сезон 2023-2024 на  
тр “Сфумато”.

въпреки финан-
совите затруднения 
“Малък сезон” и тази 
година ще запази без-
сребрения принцип 
на “вход свободен” за 
всички зрители. По-
каната към тях отпра-
вят проф. Маргарита 
Младенова, проф. 
иван Добчев, ина Бо-
жидарова, иван Ди-
митров, Стефан ива-
нов и целият състав 
на тр “Сфумато”.

“Малък сезон 
2023” се осъществя-
ва с подкрепата на 
Столичната община 
и Министерството на 
културата. акценти в 
програмата са и парт-
ньорските събития на 
24 и 25 юни, когато 
ще се състои лятно-
то издание на “лите-
ратурни срещи” на 
фондация “Прочети 
София”. то ще се про-
веде в партньорство с 
тр “Сфумато”, защо-
то “войната и мирът” 
е темата, която обеди-
нява програмата и на 
двете събития.

натозиденсародени

накратко

СНИМКИДОВАРНА

Балетната трупа на Дър-
жавната опера във варна е 
първата балетна формация 
от България, която танцува 
в La Seine Musicale - най-
новата музикална сцена в 
Париж, наричана архите-
ктурната икона на XXI век. 
Под патронажа на съпругата 
на президента на България 
- Десислава радева, вар-
ненските балетни артисти 
представиха в три поред-
ни вечери постановката на 
хореографа Сергей Бобров 
“лебедово езеро” от Чайков-
ски, с оркестър на До варна, 
под диригентската палка 
на Петър тулешков. Екипа 
придружава Даниела Димо-
ва, директор на театрално-
музикалния продуцентски 
център варна, научи ДуМа 
от виолета тончева, пиар на 
тМПЦ варна. 

в най-новата си интер-
претация на “балета на ба-
летите” известният хорео-
граф и режисьор се завръща 
към оригиналния замисъл 
на Чайковски, преиначен 
в придобилата световна 

популярност първа хорео-
графска версия на Мариус 
Петипа. ролята на одета/
одилия изпълняват не една, 
а две балерини и това е само 
един от акцентите в новото 
“лебедово езеро”, което 
възкръсва в своя първона-
чален замисъл най-напред 
в Париж. 

този съвременен поклон 
пред балетния шедьовър 
кореспондира и с идеята 

на архитектите Shigeru Ban 
и Jean de Gastines да съз-
дадат такова съвременно 

пространство, което след 
айфеловата кула и Центъ-
ра “Помпиду” да бъде но-

вият притегателен център 
за високо изкуство. най-
впечатляваща е стъклената 
яйцевидна аудитория, коя-
то, захранвана от фотовол-
таични панели на мобилна 
конструкция, следва пътя 
на слънцето в интервали от 
15 минути.

“лебедово езеро” ще 
види и варненската публи-
ка на 30 юни във фестивала 
“опера в летния театър - 
варна 2023”. 

Варненският балет танцува на най-новата 
музикална сцена в Париж

„Малък сезон 2023” 
събира млади таланти
34събитиясавключени
впрограматана
пореднотоизданиена
фестивала,организиран
отТР„Сфумато”

СНИМКААРХИВДУМА

АНТОНАЛЕКСАНДРОВ,писател
ЙОРДАНКАБЕЛЕВА,поетеса
МЕГЛЕНАКАРАЛАМБОВА,актриса

Ирена Рельовска-Бартън 
представя новата си книга  
в столицата

Премиерата на новата книга на 
Ирена Рельовска-Бартън - “Настрой 
подсъзнанието си за изобилие”, ще 
се състои на 20 юни от 19 ч. в Со-
фия, Проджект Лаб, бул. “Княгиня 
Мария Луиза” 58, зала “Европа”. 
Това е и първата книга на български 
език за постигане на успех и изо-
билие чрез Техники за емоционална 
свобода (ТЕС), уточняват органи-
заторите. По време на събитието 
присъстващите ще имат възмож-
ност да участват в ТЕС-практика 
заедно с авторката на книгата. В 
края на срещата желаещите могат 
да вземат книгата с автограф от 
Ирена Рельовска-Бартън.
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отговоринакръстословицата

отброй115

Ловци в кръчмата:
- Как разбра,  
че онази мечка  
е стръвница?

- По погледа - 
същият е като  

на жена ми.

воДоравно:
Верила. Епилатор. Локатор. Расате. Делва.

Волов/Панайот/.Рив/Огюст/.“РКА”.Сенат.Вили.
Шии.Канап.Маказ.Ров.Ливада.Калиман.Сани-
тар.Абанос.Ром.Домат.Милев/Гео/.Бар.Сар.
Фенол. Лема. “Б.Т.Р.”. Тарар. Каров /Димитър/.
Миг. Пелово. “Антикор”. Номинал. Ацетон. Нес.
Губер. Кикот. Лак. Нал. Леко /Петер/. Имена.
Лик.Корона.Аган.Кератит.Тераса.Барака.Изо-
латор.Табарен/Жан/.Лолова/Татяна/.

отвЕсно:
Пелерина.Остен.Уникат.Ролки.Ламар.Та-

бакера. Тиква. Рибар. Мицел. Раб. Лаа. Комат.
Тикер.Кака.КАТ.Саван.Фагот.Лотар.Овен.Но-
мер.Рокери.“Веронал”.Синап.Никотин.Лапис.
Лорен /София/. Кон. Пирот. Варел. Лоно. Атол.
Лав /Вагнер/. Манов /Емил/. Комети. Ело. Бас.
Вадим/Роже/.Лавис.Марал.Тарикат.Берон/Пе-
тър/.Легато.Котила.Адамо /Салваторе/.Атана-
сов/Георги/.“Ревизор”.Равел/Морис/.Канара.
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вторник
20 юни

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък
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oC 28
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православенкалендар

предимнослънчево

Периодът е благоприя-

тен за контакти и общу-

ване с колеги и приятели, 
за активен труд.

При непредвидени об-

стоятелства се доверя-

вайте само на себе си и 
на своята интуиция.

Може да получите обо-

дряващо съобщение. Ва
шите действия ще доне-

сат очаквания резултат.

В споровете не се под-

давайте на емоции, а на 
трезвия разум и на логи-

ческите доводи.

Самоувереност и липса 
на дисциплина могат да 
ви доведат до задънена 
улица и проблеми. 

Може да се наложи да 
преживеете напрежение 
в отношенията си с ня-

кои хора.

Конкуренти и съперници 
ви заставят да мобили-

зирате силите си и да 
бъдете порешителни.

Активното ви участие в 
делови срещи и светски 
събития разширява кон-

тактите ви.

Новите ви идеи няма да 
бъдат посрещнати добре. 
Положете усилия да по-

стигнете набелязаното. 

Съхранете гъвкавостта 
в отношенията си. Отна-

сяйте се хладнокръвно към 
предизвикателствата.

В близко време е възмож-

но израстване в кариера-

та. Проявете достатъч-

но усърдие и фантазия. 

Всички планове, подгот-

вяни и обмисляни  днес, 
ще бъдат успешни, дори 
и найрискованите.

овеН

свети преподобни наум охридски
последвал св. кирил и Методий в Мо-
равияирим

св. преподобни наум охридски бил
българин от благороден произход. Като
оставил всичко, последвал славянски-
те равноапостоли св. Кирил и методий в
моравияирим,къдетопапаадриан II го
ръкоположилзасвещеник.

подирсмърттанасв.методийтойза-
едносъссв.Климентсеотправилзабъл-
гария,къдетобългарскиятцарборис-ми-

хаилгоприелсрадост.св.Клименткато
учителнаславянскаписменостизпратил
в югозападната част на държавата, а
св. наум останал в тогавашната столица
плиска.

в 893 г. на историческия църковно-
народен събор било решено българската
столица да бъде пренесена в преслав.
насъщиясъборсимеонвеликибилпро-
възгласен за цар вместо приелия мона-
шество св. борис-михаил, а св. Климент
бил ръкоположен за епископ. Тогава на
неговомясто за учителбилназначенсв.
наум, който работил там седем години.
послетойпостроилманастирнабрегана
охридскотоезеронаиметонасв.архан-
гелииживялвнегодесетгодини.

представилсевГосподав910г.,след
катоприелмонашескоподстрижениене-
посредственопредисмърттаси.погреба-
лигонасевернатастенанахрама,където
мощите му и досега почиват неоткрити,
защото, колкото пъти се опитвали да от-
ворятгробаму,преподобниятнепозволя-
валтова.отвъншнатастрананахрамае
пристроенастаичка,вкоятонощуватбо-
лнииполучаватизцерение.

светисвещеномъченикМетодийсе
отдал на служба на Господа от ранни
години

божиятугодникметодий,койтосеот-
далнаслужбанаГосподаотраннигодини,
билчестенсъсъд,приелвсебесисветия

дух.Затова,побожественизбор, тойсе
сподобилсепископскодостойнство,като
станал архипастир на словесните овце в
градпатара,ликийскаобласт.светиме-
тодийръководелсвоетословеснопаствос
богоугодностарание,катогонаправлявал
къмсъвършенствоскроткипоучения.

в дните на епископството на свети
методий възникнала оригеновата ерес,
която прелъстила мнозина. със своето
изпълнено с мъдрост и божествена бла-
годат учение той изтребил надвисналата
надвернитееретическамъгла.

Затова невидимият враг не бил в
състояниедапонесеревността, скоято
бил въодушевен свети методий в свои-
те велики трудове, подети заради бла-
гочестието и Христовата Църква. Той
въоръжил срещу светия епископ своите
видимислуги-езичниците,коитосепо-
кланялинаидолите.понеговитевнуше-
ния езичниците решили да предадат на
мъчителнасмъртбожияслужител,който
се бил обрекъл още преди страданията
на“живоносноумъртвяване”.Техванали
Христовия светител и отсекли честната
муглавасмеч.ипреминалсветимето-
дийвпо-добрияживот.

Църкватапочитана20юнипреп.наумохридски.св.свщмчкМетодий,епископпатарски.св.калист,патр.константинополски

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.бГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.45 “амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “детективска агенция

“ласеимая”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 студиоФутбол
21.45 УеФа европейски квали-

фикации: българия - сър-
бия, пряко предаване от
разград

00.15 светътиние/п/
00.45 100%будни/п/
02.20 Култура.бГ-предаванеза

културасдимитърстояно-
вич/п/

03.20 домът на вярата: Храм
“св. атанасий”, гр. бълга-
рово/п/

03.50 “детективска агенция
“ласеимая”-твфилм/п/

04.25 посветаиунас/пот20.00
ч./

05.10 ощеотденя/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов/п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 “почукай на вратата ми” -
сериал

17.00bTVновините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.70

21.00премиера:“софиявкъщи”-
сериал,еп.8

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.22

23.30“дъфивазовски”-сериал,
с.1,еп.5

00.30 “столичанивповече” -се-
риал,с.11,еп.2

01.20 “Фамилията” - сериал, с.3,
еп.4

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”-токшоусво-

дещидесиславастоянова
иалександърКадиев/п./

04.30“Камионджии”-сериал/п./
05.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18.00 “Голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “черешката на тортата” -

риалити
21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1
22.00новинитенаNOVA
22.30 “Фбр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “частнидетективи” -сери-

ал,сезон2
00.30 “престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон4
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00академияЗдравитал

11.00EuroTVShop

11.30психологическипортрет

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15честноказано

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00часътнаизбора

21.00 разследването на валя

ахчиева

22.00 седмичник с владо бере-

ану

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30 разследването на валя

ахчиева

04.30часътнаизбора

05.30светътивсичковнего

06.30делници
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Футбол
по БНТ 1
21.45 българия - Сърбия

по Нова спорТ
21.45 унгария - литва 

по Диема спорТ
21.45 Германия - Колумбия

по Диема спорТ 2
21.45 Австрия - Швеция 

по Диема спорТ 3
19.00 Черна гора - Чехия
21.45 Исландия - Португалия

по БНТ 3
ЕвроПЕйСКИ ИГрИ в Хожув
18.00 лека атлетика (отборно)

по макс спорТ 2
волЕйбол
17.30 САЩ - Сърбия
21.30 бразилия - българия

по макс спорТ 1
тЕнИС
14.00 турнир в лондон (мъже)

по макс спорТ 3
13.00 турнир в Хале (мъже)

по евроспорТ 1
КолоЕздЕнЕ
16.20 обиколка на Швейцария

глЕдаЙтЕ

световен шампион и ре-
кордьор във висшата лига 
са две от новите шест лица, 
които ще се включат в “Мача 
на надеждата”. това са юри 
Джоркаеф и Гарет Бари. 
първият е световен и евро-
пейски шампион с “петли-
те”, а вторият - рекордьор 
по мачове във висшата лига. 

Благотворителната инициа-
тива, организирана от сти-
лиян петров, ще се проведе 
на 6 септември в софия.

на националния стадион 
ще излезе и испанецът Гай-
ска Мендиета. с валенсия 
той печели купата на краля и 
Cуперкупата на испания, а в 
Европа триумфира в “интер-

тото” през 1998 г. Два пъти 
играе финал в Шампионска-
та лига през 2000 и 2001 г. 

тримата се присъединя-
ват към рой кийн, Хенрик 
Ларсон, робер пирес, Луис 
Гарсия и неманя видич в 
отбора, който ще бъде во-
ден от легендарния Мартин 
о’нийл.

към българския тим се 
присъединяват Георги пеев, 
Милен петков и Христо Йо-
вов. Другите обявени досега 
са Христо стоичков, наско 
сираков, Димитър Берба-
тов, Мартин петров и Ма-
риян Христов, а отборът ще 
е воден от Димитър Дими-
тров-Херо.

Българите се посрамиха в Литва. 
националите ни са превърнали в сме-
тище съблекалнята в каунас. поради 
тази причина местните медии се въз-
мутиха от вида, в който българските 
национали са оставили стаичката на 
ст. “Дараюс и Гиренис”. Европейската 
квалификация завърши 1:1, а домаки-
ните играха с човек по-малко още от 
17-ата мин.

“Явно гостите не очакваха такъв из-
ход, а след мача не липсваха разправии 
в съблекалнята на българския отбор. в 
крайна сметка българите оставиха хаос 
на чисто новия стадион”, пише местното 
издание 15min.lt. виждат се хвърлени по 
земята бутилки и кутии от пица, останки 
от плодове и други храни. Литовците не 
са крайни, но съвсем ясно питат: “Бълга-
рите са бесни, но на какво?”.

от снимката не става ясно дали има 
нещо счупено или разрушено в поме-
щението. Домакините вероятно са учу-
дени, че нашите играчи не са направи-
ли това, което напоследък е традиция 
във футбола - да изчистят след себе си 
и да оставят съблекалнята в подреден 
вид, в който са я намерили.

в съблекалнята е имало и разпра-
вия. А сръбският ни селекционер Мла-
ден кръстаич се е държал арогантно с 
представители на медиите, които са му 
задали неудобни въпроси.

“съблекалнята не е лаборатория и е 
нормално след мач да се събере голямо 

количество отпадъци. внушенията, че 
нашите играчи съзнателно са оставили 
съблекалнята в пълен хаос, са откро-
вена манипулация - лично аз видях, че 
стаята бе подредена при нашето напус-
кане, а какво и защо се е случило впо-
следствие, няма как да знам. За мен е 
абсолютно недопустимо да се разпрос-
траняват кадри от страна на домакини-
те. съблекалнята е храмът на футбола 
и той е неприкосновен”, защити “лъво-
вете” техническият директор на БФс 
Георги иванов-Гонзо.

Българите имат още по-трудно из-
питание - домакинството на фаворита 
сърбия. Мачът е днес от 21,45 ч. в раз-
град и ще бъде излъчен по Бнт 1. не е 
изключено при негативен резултат да 
се стигне до раздяла с кръстаич. Фаво-
рит за мястото му е илия Груев.

“плавите” пристигнаха в разград 
без водещите си реализатори Алек-
сандър Митрович (Фулъм), Душан 
влахович (ювентус) и Лука Йович 
(Фиорентина), които са контузени. 
Гарантирани титуляри изглеждат ка-

питанът Душан тадич (Аякс), сергей 
Милинкович-савич (Лацио) и Андрия 
Живкович (пАок).  

Атаката ще води нападателят на 
американския ЛА Галакси Деян Йо-
велич. той вкара два гола при 3:2 над 
Йордания в контрола миналата сед-
мица. 

“видяхме майсторска игра на Йове-
лич. това означава ли, че той ще е ти-
туляр в България? Да. промените, кои-
то направихме в края, ни донесоха игра 
с много пасове, от която се нуждаехме. 
получихме контрол и изглежда, че ус-
пяхме с това”, заяви селекционерът на 
сърбите Драган стойкович-пикси.

“За мен мачът в разград е един от 
най-важните. Знаем какво ни чака. 
Една победа в този двубой ще ни при-
ближи към целта ни. Щастливи сме, че 
направихме отличен старт в квалифи-
кациите. подготвени сме физически и 
футболно, а в дните до самия мач мо-
жем да се подобрим единствено психо-
логически”, заяви халфът на ювентус 
Филип костич.

Черноморец 
сменя Несебър 
във Втора лига

Черноморец е новият член на втора 
лига. клубът е получил покана от БФс. 
предстои “акулите” да предоставят не-
обходимите документи, за да получат 
лиценз. ръководството на Черноморец 
е убедено, че всичко е изрядно и е само 
въпрос на време завръщането им в 
професионалния футбол да стане факт. 
Бургаският клуб заема мястото на от-
казалия се от участие тим на несебър, 
който единствен изпревари черномор-
ци миналия сезон в югоизточната тре-
та лига.

Срам за „лъвовете“  
в Литва
Футболистите
превърнаха
всметище
съблекалнята
вКаунас

Снимка15min.lt

видът, в който българите са оставили съблекалнята си в Каунас, е нелицеприятен

Още световни звезди идват в София за мача на Стенли
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ралица Митева записа исторически успех за българския жен-
ски модерен петобой. тя се класира на второ място на Европей-
ското първенство до 21 години, което се провежда в истанбул, 
след като събра 1371 т. Постиженията на българката в отделните 
дисциплини: фехтовка - 16 победи и 15 загуби; конна езда с пре-
пятствия - 51 сек.; плуване - 2:17 мин.; комбинирана дисциплина 
(крос и стрелба) - 11:38 мин. Милева бе най-добра в препятстве-
ната дисциплина.

испания триумфира в Лигата на 
нациите. иберийците надделяха дра-
матично с 5:4 след дузпи срещу Хър-
ватия, след като в редовното време и 
продълженията голове не паднаха.

това беше трети сезон на надпре-
варата. През 2019 г. Португалия спе-
чели дебютното издание, а две години 
по-късно победител стана Франция. 
За испания това бе второ участие във 
финал, след като през 2021 г. отборът 
загуби двубоя за отличието.

редовното време завърши без голо-
ве след поделено надмощие от двете 
страни. През първата част “Ла Фурия” 
имаше повече удари, но нито един не 
беше точен. “ватрените” действаха 
предпазливо, но въпреки това в момен-
тите, в които вдигаха темпото, бързо 
стигаха пред вратата на испанците.

След почивката испания имаше два 
добри шанса - първо след далечен удар 
на родри, а после и резервата Ансу 
Фати (84) като по чудо не вкара.

При дузпите Аймерик Лапорт про-
пусна за испания, но от хърватите не 
бяха точни Ловро Майер и Бруно Пе-
ткович.

“изстискахме максимума от игра-
чите и сме доволни от постигнатото. 
те дадоха истински пример за профе-

сионализъм и екипна работа. Сега ни 
предстои почивка, а след това започва-
ме да мислим за евроквалификациите.

Бях спокоен при дузпите. казах и 
на футболистите да не позволяват на-
прежението да ги завладее. те са голе-

ми шампиони и го доказаха.
Самият мач беше равностоен. Пове-

чето финали са такива. Победата е още 
по-ценна, защото я постигнахме срещу 
силен съперник. не е лесно да спече-
лиш срещу световния вицешампион. 

Фен съм на Лука Модрич и се радвам, 
че той продължава да играе”, призна 
селекционерът на испания Луис де ла 
Фуенте.

колегата му Златко Далич бе раз-
очарован от поражението. това беше 
трети неуспешен опит за “ватрените” 
да вземат титла, след като на послед-
ните две Световни се окичиха със сре-
бро и бронз.

“Загубихме, но трябва да се горде-
ем с това, което постигнахме. Залогът 
беше висок, а съперникът - силен. от-
ново трябваше да играем 120 минути. 
направихме го на високо ниво и сега 
ни е тежко. Би било хубаво да спече-
лим трофея, но сега важното е да си 
починем, защото ни се събраха много 
емоции и адреналин. на второ поред-
но първенство печелим медали и това 
е велико постижение. Мачът показа, че 
сме способни да се конкурираме с най-
добрите отбори в света”, каза Далич.

За бронзовите медали италия нади-
гра домакина нидерландия с 3:2. на ст. 
“Де Гролш весте” в ротердам головете 
вкараха Федерико Димарко (6), Давиде 
Фратези (20) и Федерико киеза (73), 
а за “лалетата” се разписаха резерви-
те Стивън Бергвайн (68) и Жоржиньо 
вайналдум (89).

Китайка  
спря Вики  
в Бирмингам

СнимкаБТа

Ралица Митева позира със сребърния медал от Европейското

Българка с евросребро
в модерния петобой

Макс верстапен продължава да доминира във 
Формула 1. Световният шампион постигна шеста по-
беда от осем старта. нидерландецът спечели и Гран 
при на канада, като отново тръгна пръв и не даде 
лидерството до финала. на пистата “Жил вилньов” 
“лалето” измина дистанцията за 1:33:58,348 ч.

Победата го нареди до едно от най-великите име-
на в историята на този спорт - Айртон Сена. Успехът 
бе 41-ви за Макс - точно толкова, колкото има и ве-
ликият бразилец.

А успехът за неговия отбор - ред Бул, е №100 във 
Формула 1. Австрийският тим е спечелил всичките 8 
старта този сезон.

втори в канада се нареди Фернандо Алонсо (исп, 
Алпин) на 9,570 сек., а на почетната стълбица се качи 
и Люис Хамилтън (вбр, Мерцедес) на 14,168. така на 
подиума празнуваха пилоти с 11 шампионски титли. 

в класирането верстапен води със 195 т., пред 
съотборника му Серхио Перес (Мек) - 126, Алонсо 
- 117, и др.

Следващото състезание е в Австрия на пистата 
“ред Бул ринг” на 2 юли.

Испания с велик триумф  
в Лигата на нациите
„ЛаФурия”излъгаХърватияследдузпи,италиявзебронза

виктория томова (№80 в света) 
загуби от китайката Сию ван с 3:6, 
3:6 за 1,27 часа на турнира на трева 
в Бирмингам, който подгрява “Уим-
бълдън”. така българката остава да 
се надява да влезе като “щастлива 
губеща” в основната схема.

Мачът се игра два дни, като за-
почна в неделя, но бе спрян при 3:6, 
0:1 заради силния дъжд. При дои-
граването вики проби китайката за 
1:1, но след това ван дръпна с 5:3 и 
без проблем затвори мача. 

томова направи 2 аса, а съпер-
ничката й - 6. китайката обаче има-
ше голямо предимство и при точки-
те на първи сервис - 74,2% срещу 
40,3% за българката.

Играчите на Испания се радват с купата от Лигата на нациите

Верстапен доминира и в Канада

Макс Верстапен (вдясно) и шефът на Ред Бул  
Кристиан Хорнер се пръскат с шампанско на подиума в Канада


